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V minulém školním roce jsme se sice rozloučili s Mgr. Janou Přibylovou (ANJ, hudební kroužek), ale 

vzhledem k dalšímu navýšení počtu tříd (1 třída PS a 1 třída lycea) jsme v letošním školním roce přivítali 

dalších 7 nových pedagogů: Mgr. et Mgr. Lenku Čermákovou, „staronového“ Mgr. Ondřeje Horynu 

(působil zde v menším úvazku ve školním roce 2019/2020), Mgr. Zuzanu Klimešovou,  

Mgr. Danu Machátovou, Mgr. Petera Milčáka, Mgr. Ludmilu Sapákovou a Bc. Alexandru Žákovou.  

U THP pracovníků nastala také změna – odešla Mgr. Markéta Chalupníková (knihovnice), kterou nahradila 

paní Alena Křeková. Přes léto nastala i jedna milá změna – Mgr. Havlenová se vdala a nyní působí pod 

příjmením Kráčmanová. 

Školní rok 2021/2022 začal s celkem 68 zaměstnanci (+ 3 zaměstnankyně na MD): 

SEZNAM PEDAGOGICKÝCH PRACOVNÍKŮ PRO ŠKOLNÍ ROK 2021/2022 

Titul Jméno a příjmení Předměty Třídní 

Mgr. Dominika Babáková OSN, OSE, PRP 4.A 

Mgr. Veronika Bartošková OSE, OSN, PRP, PSL 4.D 

Mgr. Eva Bedřichová OSE, OSN, PKL   

Mgr. Zuzana Bittnerová OSN, OSE, SOM 4.C 

Mgr. Gabriela Brtníková*     

Mgr. Martina Cahová OSN, OSE, PSL, KLP   

Mgr. Václav Cetl IKT   

Mgr. Lenka Čadová OSN, POA, PSL, OSV 2.S 

Mgr. Helena Čermáková OSN, PSL   

Mgr. et Mgr. Lenka Čermáková CJL   

PhDr. Zuzana Číková PKL   

Ing. Dita Desová EKO, EFG, PRA, VKZ 1.S 
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Mgr. Radmila Dobrovolná ANJ, NEJ   

Mgr. Svatava Dufková OSN, OSE, OSP, PRP   

Mgr. Hana Dvořáková OSN, OSE, POA   

Mgr. Romana Dvořáková CJL, LAJ 3.B 

Mgr. Eva Floriánová MAT 3.L 

Ing. Jan Grepl IKT, IKA   

Mgr. Romana Hanušová OSE, OSN, KLP, VKZ 1.A 

Ing. Bc. Kristina Hartmanová OSN, OSE, MEH, ZEH 3.A 

Mgr. Dana Hauserová OSN, OSE, PSL   

Mgr. Zuzana Horynová BIO, TEV 2.D 

Mgr. Ondřej Horyna ANJ, TEV   

Mgr. Lubomír Hrabal DEJ, OBN   

Mgr. Pavla Šejnoha Jaklová OVČ, OSN, POA, PSL, 

SOP 

  

Mgr. Blanka Janiczková CHE, SCH 1.LA 

Mgr. Ingrid Janková OSN, OSE, PSL 1.V 

Mgr. Hana Kašparovská OSN, OSE, PRP 4.B 

Mgr. Zuzana Klimešová NEJ   

Mgr. Barbora Kráčmanová NEJ, OBN   

Mgr. Zuzana Kratochvílová ANJ 3.D 
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Mgr. Iva Křesťanová OSN, OSE, KLP   

Mgr. Kristýna Kyseláková OSN, OSE, POA, PRP, PSL 3.S 

Mgr. Iva Lambova OSN, OSE, PSL 4.L 

PaedDr. Ivana Laslová NEJ, TEV 4.S 

Mgr. Bc. Michaela Madudová OSN, OSE, PSL, SOM, 

ZVZ 

2.Vb 

Mgr. Dana Machátová OSE, OSN, VKZ   

Mgr., PhD. Eva Matějková*     

Mgr. Jaroslav Mikyna IKT, IKA, TEV   

Mgr. Peter Milčák TEV   

Mgr. Lucie Mlynářová ANJ   

Mgr. Vanda Mrkosová CJL, OBN 1.B 

Mgr. Lenka Neumanová OSN, OSE, KLP 2.B 

Mgr. Tomáš Novotný MAT, FYZ   

Mgr. Hana Ondrášková TEV, ZTV, PSM 1.C 

Mgr. Lada Opravilová ANJ, CJL 1.LB 

Mgr. Ondřej Otava SPE, SPČ, SOM, PSL   

Mgr. Soňa Pazourková MAT, IKT 2.L 

Mgr. Jan Pejpek TEV   

Mgr. Blanka Petříková OSN, OSE, KLP 2.A 
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Mgr. Dagmar Procházková OSN, OSE, PSL   

Mgr. Ludmila Sapáková OSN, OSE, PRP   

Mgr. Bc. Jana Soudková OSN, OSE   

PhDr. Milena Spurná OSN, OSE   

PhDr. Jiřina Svobodová OSN, OSE, PSL   

Mgr. Helena Šťastná ANJ, TEV   

Mgr. Barbora Švrčková ANJ, CJL 1.D 

Mgr. Simona Valošková BIO, MAT, SBI   

Mgr. Petra Valovičová OBN, RUJ   

Mgr. Jana Váňová OSN   

Mgr. Eva Vašicová FYZ, MAT   

Ing. Eva Vašutová ANJ   

Mgr. Jakub Veselý BIO, CHE   

Mgr. Iveta Vilímová TEV 2.C 

Mgr. Jitka Vyhňáková OSN, ZAP, PTL, KLP, 

VKZ, ZEH 

  

Mgr. Věra Winklerová CJL, LAJ 3.C 

Mgr. Pavla Zamykalová OSN, OSE, SOM 3.Vb 

Bc. Alexandra Žáková OSE, OSN, KLP, PRP   

Mgr. Miloslava Živná OSN, PSL   
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*pedagog je aktuálně na mateřské, respektive rodičovské dovolené 

SEZNAM EXTERNÍCH PEDAGOGICKÝCH PRACOVNÍKŮ PRO ŠKOLNÍ ROK 2021/2022 

Titul Jméno a příjmení Předměty Třídní 

Mgr. Jana Cahová OSN   

Bc. Yvona Grünwaldová OSN   

PhDr. Jana Toufarová PRP   

  

SEZNAM THP PRACOVNÍKŮ PRO ŠKOLNÍ ROK 2021/2022 

Titul Jméno a příjmení Funkce 

Bc. Ilona Maňáková vedoucí ekonomického a technického úseku 

  Ivana Leikepová mzdová účetní a personalistka 

Bc., DiS. Kateřina Mráziková hlavní účetní 

  Jitka Gardoňová pokladní 

  Zuzana Klusáková asistentka ředitelky 

  Alena Křeková knihovnice 

Ing. Karel Novotný školník, údržbář 

Mgr. Václav Cetl správce sítě 

  Miloslava Plšková asistentka 

  Hana Fajmonová švadlena 
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  Jiří Kalous vrátný 

  Jana Zieglerová vrátná 

  Marie Valnohová uklízečka 

  Vlasta Voříšková uklízečka 

  Emilie Burešová uklízečka 

  Ivana Jarušková uklízečka 
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Ocenění hejtmanem Jihomoravského kraje 

Ocenění hejtmanem Jihomoravského kraje za pomoc žáků ve zdravotnických zařízeních v době pandemie 

Covid-19. 

 

Přivítání prvních ročníků 

Slavnostní přivítání letošních prvních ročníků, které se konalo 1. 9. 2021, se tentokrát uskutečnilo na 

venkovním hřišti školy. Program byl zahájen úvodním slovem ředitelky školy paní  

PhDr. Zuzany Číkové a zástupkyněmi Mgr. Simonou Valoškovou a Mgr. Janou Váňovou. Ředitelka školy 

sdělila žákům informace o chodu školy a hygienických opatřeních proti Covid-19 spojených se začátkem 

školního roku. Poté si třídní učitelky odvedly jednotlivé třídy do svých kmenových tříd  

a seznámily žáky s novou školou. 
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Plošné testování ve školách 

Ve dnech 1., 6. a 9. září probíhala v rámci prevence na všech základních a středních školách plošná testování 

(za pomoci antigenních testů) žáků proti koronaviru. Pozitivních záchytů bylo v celé republice v řádech 

jednotek, a proto není nutné prozatím žáky nadále testovat.  

Zapsala: Mgr. Barbora Švrčková 

Charitativní akce „Sbírkové dny Světlušky“ 

Ve dnech 6. – 10. září 2021 proběhl již devatenáctý ročník charitativní sbírky „Sbírkové dny Světlušky“ 

pořádaný nadačním fondem Českého rozhlasu. 

Zakoupením sbírkových předmětů se přispívá na přímou pomoc nevidomým a těžce zrakově 

postiženým dětem a dospělým. 

Naše škola se do této akce zapojuje pravidelně již několik let. Do prodeje sbírkových předmětů se 

zapojilo sedm dvojic žáků z šesti tříd oboru praktická sestra, zdravotnické lyceum a sociální činnost. 

Žákům dobrovolníkům, kteří se na akci podíleli, patří velké poděkování, stejně jako všem, kteří 

zakoupením sbírkových předmětů finančně přispěli. 

Vybraná finanční částka činí cca 5 783 Kč. 

Zapsala: Mgr. Dana Hauserová 
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Školení BOZP a PO 

Dne 8. 9. 2021 proběhlo školení žáků druhých ročníků v pravidlech BOZ a PO. Poté došlo ke školení 

zaměstnanců školy, kteří mají funkci požárních hlídek v daných patrech školy. Školitelem byl pan  

Jiří Klement. 
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Poděkování vedení FN USA vyučujícím za pomoc při očkování proti Covid-19 

Dne 10. 9. se v Úprkově dvoraně naší školy konala schůzka vyučujících, kteří se aktivně podíleli při pomoci 

s očkováním proti Covid-19 v očkovacích místech zřizovaných FN USA. Za FN USA se schůzky účastnil 

ředitel FNUSA Ing. Vlastimil Vajdák a Mgr. Jana Zvěřinová, náměstkyně pro ošetřovatelskou péči. 

Schůzky se účastnilo také vedení SZŠ Brno Jaselská v čele s ředitelkou školy PhDr. Zuzanou Číkovou, 

odborné vyučující, které aktivně očkovaly, a také všeobecní učitelé, kteří se podíleli na administrativě 

spojené s očkováním. 

Ing. Vajdák i Mgr. Zvěřinová vyjádřili své poděkování účastníkům a vyzdvihli jejich ochotu podílet 

se na očkování i v době své zasloužené dovolené v letních měsících a o víkendech.  

Po setkání následovaly informační schůzky pro žáky 3. a 4. ročníků oboru Praktická sestra, ve kterých 

jim byl představen stipendijní program fakultních nemocnic. Cílem stipendijního programu je zajistit 

fakultním nemocnicím odborný personál a zároveň finančně podporovat žáky již v průběhu jejich studia na 

střední škole. 

Za FN USA představila podmínky stipendijního programu Mgr. Jana Zvěřinová, náměstkyně pro 

ošetřovatelskou péči a za FNB Mgr. Erna Mičudová, zástupkyně zdravotnického náměstka pro NLZP. 

Všechny informace o stipendijním programu jsou také přístupné na webových stránkách naší školy  

a na webových stránkách FN USA i FNB. 

Zpracovala: Mgr. Helena Čermáková, vedoucí učitelka praktického vyučování 

 



15 
 

    

 

    

 



16 
 

Výlet PS 4.C do Prahy ve dnech 12. – 14. září 2021 

Již koncem června 2021 jsme se domluvili, že na začátku nového školního roku 2021/2022 pojedeme na 

výlet do Prahy, protože covidová pandemie nám nedovolila jet na výlet ani ve druhém, ani ve třetím 

ročníku.  

Sešli jsme se v neděli 12. 9. 2021 ráno na hlavním nádraží v Brně a odjeli vlakem do Prahy. Nejdříve 

jsme se ubytovali v hotelu City Bell na Vinohradech, a protože nám po cestě pořádně vyhládlo, šli jsme na 

oběd do restaurace Vinohradský Parlament, což byla velká zajímavá restaurace s plastikami zvířat na stropě 

a vynikajícím jídlem. Odpočatí a nasycení po cestě vlakem jsme se vydali poznávat Prahu. Jeli jsme metrem 

do stanice Vyšehrad a procházkou jsme šli na Vyšehrad. Po cestě jsme se zastavili u Jedličkova ústavu.  

Z informační tabule jsme se dozvěděli, že Jedličkův ústav v Praze je nejstarší a největší české zařízení pro 

děti a mládež s tělesným postižením, které se od roku 1913 až dodnes věnuje vzdělávání, rehabilitaci, 

sociálním službám, komplexnímu rozvoji dovedností, využití tvůrčího potenciálu a zlepšení kvality života 

lidí s handicapem. Následně jsme navštívili hřbitov Vyšehrad neboli „Slavínský hřbitov při kostele sv. Petra 

a Pavla na Vyšehradě“, jež je od 19. století národním pohřebištěm a místem odpočinku významných 

českých osobností a jejich rodin. Našli jsme mimo jiných např. hrob Boženy Němcové, Milady Horákové, 

Karla Čapka nebo Káji Saudka. Dále jsme se prošli po hradbách Vyšehradu s nádherným výhledem na 

celou Prahu.  

V pondělí 13. 9. 2021 jsme dopoledne strávili v IKEM. Konkrétně jsme si prohlédli kliniku 

kardiologie. Všechna oddělení kliniky měla příjemné barevné stěny. Zaujala nás červená, která působila 

velmi útulně. Vrchní sestra a staniční sestry nám ukázaly moderní EKG, kde nebyly přísavky. Svody byly 

na pásu, stačilo jen přiložit. Další novinkou pro nás bylo vedení veškeré dokumentace o pacientovi. Moc 

se nám líbil IT systém, jmenuje se Zlatokop a nahrazuje papírovou dokumentaci.  

Po exkurzi jsme se opět prošli Prahou. Při procházce po Pražském hradu jsme si prohlédli  

Chrám sv. Víta a pokochali se opět krásným pohledem na starou Prahu z Hradčanského náměstí. Dále jsme 

pokračovali Nerudovkou na Karlův most. Večer jsme šli do Národního divadla. Na programu byla Kytice 

a výtečným hereckým obsazením, jako např. Josef Němec, Iva Janžurová, Jana Preisová, Taťjana 

Medvecká, Jana Boušková a další. Hned po vstupu do divadla na nás zapůsobila atmosféra divadla. Je 

nádherné. O přestávce jsme se šli podívat na noční Prahu z terasy Národního divadla a na základní kameny 

ze všech koutů naší země. Představení bylo úžasné, a ještě dlouho v nás rezonoval krásný zážitek. 

V úterý 14. 9. 2021 jsme před odjezdem podnikli procházku po Malé Straně. Navštívili jsme Muzeum 

Franze Kafky, v jehož areálu jsme díky nádherné vůni našli pekařství Panáček, kde pečou moc chutné 

perníčky. Pod muzeem je krásný neobvyklý pohled na Karlův most. Dále jsme prošli kolem Čertovky, 

Werichovy vily a cestou k Muzeu moderního umění v Sovových mlýnech jsme ještě navštívili mlýnské 

kolo a Lennonovu zeď. Odpoledne jsme, plni krásných dojmů, odjeli zpět do Brna. Výlet se podařil a určitě 

mnozí z nás se zase do Prahy vrátí. 

 

Za žáky PS 4.C sepsala na základě jejich sdělení třídní učitelka Mgr. Zuzana Bittnerová 
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Adaptační pobyt pro 1. ročníky v Křižanově 13. – 17. září 2021 

Ve dnech 13. – 17. září 2021 se uskutečnil třídenní adaptační pobyt pro první ročníky v RS Drak  

v Křižanově. Pobyt byl rozdělen na dva turnusy – první turnus jel ve dnech 13. – 15. září  

(třídy 1LA – Mgr. Janiczková, 1LB - Mgr. Opravilová a 1S - Ing. Desová). Druhý turnus obsadil termín 

15. – 17. září (třídy 1A – Mgr. Hanušová, 1B - Mgr. Mrkosová, 1C - Mgr. Ondrášková,  

1D - Mgr. Švrčková).  

Sraz byl v 7:30 na brněnském hlavním nádraží, odkud jsme se v 8:20 vydali rychlíkem do Křižanova. 

Odtud následovala zhruba 3,5 km dlouhá cesta pěšky do areálu. Na oběd bylo ještě brzy,  

a tak se zatím představili instruktoři projektu PEER 2 PEER z gymnázia Elgartova. Poté si jednotliví 

instruktoři rozebrali třídy a začal dopolední seznamovací blok. Po přestávce na oběd a ubytování 

pokračovala odpolední část, také zaměřená na seznámení a spolupráci.  

Druhý den byl pro žáky nejnáročnější, protože program začal už v 9 hodin a skončil až v 11 hodin 

večer. V dopolední části museli žáci řešit problémové úkoly, se kterými si poradili velmi obstojně. 

Odpolední blok započal ještě několika drobnými aktivitami a poté nastal největší úkol – každá třída si měla 

nacvičit několikaminutovou divadelní scénku na téma Sněhurka a sedm trpaslíků. A aby to nebylo tak 

jednoduché, tak si každá třída vylosovala dva žánry a několik slov, které musely být zakomponovány do 

příběhu. Po vystoupeních ještě následovalo překvapení – ohňostroj a poté krátká diskotéka.  

Poslední den se ještě třídy po snídani sešly na dopoledním programu, který byl zaměřen na budování 

a vytvoření důvěry. Po obědě se již všichni odebrali směr vlakové nádraží Křižanov a po půl čtvrté vlak 

zastavil na hlavním nádraží v Brně, kde následoval rozchod.  

Zapsala: Mgr. Barbora Švrčková 
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A jak se líbilo na adaptačním pobytu žákům? Zde si můžete přečíst hodnocení žákyně Kateřiny Pleskačové 

z 1D: 

 

“Konečně nastal ten den, na který jsem se tak těšila.  

Byla středa a já dobalovala poslední potřebné věci na cestu. V 5:36 jsem nasedla na vlak a kolem půl 

7 jsem byla v Brně.  

Hodinu jsem čekala na holky, které se kolem 7:30 začaly scházet v budově hlavního nádraží.  

Konečně jsme vyjely. Cesta byla v pohodě, doufaly jsme, že bude co nejdelší, protože jsme všechny 

věděly, že před sebou máme 4 km cestu do RS Křižanov, kde se celý náš adaptační pobyt měl odehrávat.  

Vystoupily jsme a byl to jeden velký zmatek, nikdo nevěděl, kam jít a co dělat. Po chvíli si nás rozebrali 

vedoucí a vydali jsme se na cestu.  

Byla to hrůza, bylo teplo a každá z nás po cestě akorát začala litovat všech těch zbytečností, které jsme 

si nabalily. Všechny jsme byly nepříjemné a zhnusené.  

Po vyčerpávající hodinové cestě jsme konečně dorazily do střediska. Uvítali nás vedoucí a poprosili 

nás o odložení věcí a o nastoupení do řad podle tříd. 

Hned jsme se začaly seznamovat a hrát hry. Hrály jsme si asi hodinu, poté jsme se šly ubytovat – nebo 

jsme si to alespoň myslely. Rozdělili nás do chatek a my se začaly ubytovávat – pak ale nastala komplikace.  

Řekli nám, že se celý náš pokoj musí přestěhovat. Takže všechno, co jsme měly vybalené, jsme si 

nabalily zpět a začalo nám asi hodinové čekání na nové ubytování, s tím, že zbytek naší třídy už byl dávno 

ubytován.  

Ve výsledku se to vlastně vyplatilo – dali nás na hlavní budovu. Tam jsme měly čisto a všechno, co 

jsme potřebovaly. 

Ale i přesto, kde jsme byly ubytované, jsme byly zklamané skrz vedení celého střediska  

– v ubytování byl hrozný zmatek a každá z nás bydlela někde jinde – někdo v chatkách, někdo na budově 

a našli se i „šťastlivci“, co dostali pokoj na marodce. 

Ubytovaly jsme se a šly na oběd. 

Čas plynul a my od rána do večera měly narvaný program. Pořád jsme hrály nějaké hry, které byly 

dost zajímavé – o žádné z nich jsem dřív neslyšela. 

Poslední večer jsme měly za úkol nacvičit divadlo podle Sněhurky a sedmi trpaslíků. Zvládly jsme to 

na jedničku i přes to, jak složitě to ze začátku vypadalo. Celé divadlo završil ohňostroj. 

Ráno jsme se vzbudily a začaly balit, pak následovala snídaně a poslední polední program celého 

pobytu. Ten byl ze všech nejdojemnější – všechny jsme si uvědomily, jak super kolektiv vlastně jsme. 

Po dlouhé cestě ze střediska jsme sedly na vlak a jely domů. 

Já celou cestu prospala a probudila se až v Brně. Rozloučila jsem se s holkama a měla před sebou 

hodinovou cestu domů, při které jsem měla dost času na popřemýšlení nad celým pobytem. 

Bylo to vlastně strašně fajn, děkuju holky.“ 
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Adaptační pobyt září, školní rok 2021/2022 

Po roční pauze jsme se opět rozhodli v naší škole zorganizovat adaptační pobyty. V loňském školním roce 

jsme pobyty zrušili z důvodu probíhající druhé vlny epidemie covid a s ní spojenou narůstající nemocností 

ve společnosti. V letošním školním roce jsme tedy navázali na předloňský školní rok. Adaptační pobyt nám 

pomohla zorganizovat a uskutečnit agentura Peer2Peer. Tato agentura připravuje pobyty pro žáky středních 

a základních škol již 12 let. Jde tedy o agenturu, která s nimi má velmi bohaté zkušenosti. Hlavní 

organizátoři mají za sebou studia psychologie na vysoké škole, umí zmapovat kolektiv, odhadnout třídní 

klima a dle aktuální situace zvolit přiměřené hry a techniky, které navodí v kolektivu správnou atmosféru 

a stmelí kolektiv.  

Adaptační pobyty pro jednotlivé třídy prvních ročníků, kterých bylo celkem 7, byly třídenní.  

Naplánován byl termín 11. – 15. 9. 2021. Třídy byly rozděleny do dvou turnusů.  

I. turnusu se ve dnech od 11. do 15. 9. 2021 zúčastnily 3 třídy. Třída 1S, obor sociální činnost, dále 

třídy 1LA a 1LB, obory zdravotnické lyceum.  

II. turnusu v termínu od 15. do 17. 9. 2021 se zúčastnily 4 třídy. Jednalo se o žáky oboru praktická 

sestra. 

V rámci jednotlivých dnů si žáci zahráli hry s psychologickým podtextem, jako např. co je normální  

a co ne nebo hry na řešení problémových situací. Cílem těchto her bylo, aby se co nejvíce projevila 

individualita každého žáka a aby byli žáci nuceni mezi sebou spolupracovat. Žáci měli také možnost zahrát 

si hned druhý den ve večerních hodinách divadlo a zúčastnit se diskotéky. Program byl plně nabitý. Během 

jednotlivých dnů měli žáci pouze půlhodinovou relaxační pauzu po obědě. 

Po každém uskutečněném dni adaptačního pobytu následovala reflexe aktivit mezi realizátory, do níž 

byly zapojeny i třídní učitelky, které se pobytu a některých aktivit se svými třídami zúčastnily.  

Celkově byli žáci s programem spokojeni. Pobyt měl pozitivní vliv na klima jednotlivých tříd  

a vztahy mezi jednotlivými žáky.  Třídní učitelky zase lépe poznaly své žáky. 

Zapsala: Mgr. Bc. Jana Soudková 

Tichý svět neslyšících 

Na hodině psychologie jsme se zúčastnili přednášky, která se jmenovala „Tichý svět“, kde nám následně 

paní přednášející vysvětlovala, o koho a o co se jedná. Jejich posláním je podpora osob s postižením jak 

v oblasti zaměstnávání a vzdělávání, tak i vytváření podmínek pro jejich sociální, zdravotní a pracovní 

začlenění do společnosti. 

Snaží se realizovat programy a projekty, které jsou zaměřené na oblast zaměstnávání, zvyšování 

informovanosti, nadále obhajovat práva a zájmy osob se znevýhodněním, rozvíjet a podporovat individuální 

odpovědnost jednotlivců. Mezi projekty patří například Tichá kavárna. Je to první pražská kavárna, kde se 

můžete setkat s neslyšícími zaměstnanci. Pořádají se také výstavy, koncerty anebo jiné kulturní akce.  

Jsou různé typy skupin sluchových vad, jako například neslyšící, nedoslýchavý a ohluchlý. Například 

neslyšící, který má už od narození sluchovou vadu, nerozumí našemu českému jazyku. Je to pro ně stejně 
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cizí jazyk, jako například pro nás čínština. Jejich mateřským jazykem je znakový jazyk, český jazyk se učí 

až na základních školách.   

 

Během přednášky jsme si mohli zkusit na vlastní kůži „neslyšet“ pomocí sluchátek, které potlačovaly zvuky 

a následně rozpoznávat slova, která artikulovali studenti. Jednoduchá slova jako auto jsme ještě dokázali 

rozeznat, ale ty složitější už ne. 

Na konci jsme se všichni učili abecedu pomocí rukou. Byla to opravdu zábava, naučili jsme se to 

během deseti minut, není na tom opravdu nic těžkého. 

Tato přednáška se nám velmi líbila, byla velice zajímavá a doufáme, že se tento projekt více rozšíří do 

společnosti. 

Zapsali: žáci 4.D 

 

Dne 21. září 2021 jsme se jako třída 4.B oboru praktická sestra zúčastnili přednášky  

o neslyšících s paní z centra Tichý svět, které se zabývá právě podporou a pomocí lidem se sluchovým 

postižením.  

Přednáška začala seznámením se s působením organizace, vysvětlením, co vlastně poskytuje  

a nabízí. Paní nám vysvětlila, jaké je rozdělení lidí se sluchovým postižením, jaké může být řešení 

nedoslýchavosti, jak probíhá aplikace kochleárního implantátu a jak v naší profesi komunikovat 

s pacientem se sluchovým postižením. Také nám prozradila spoustu zajímavostí, jako např. že neslyšícím 

se čeština i špatně čte, protože je to pro ně cizí jazyk a jaké jsou zásady tlumočníka, co má  

a nemá dělat a jaké služby poskytuje centrum Tichý svět. Co si ale osobně myslím, že všem přišlo 

nejzajímavější je seznámení se se znakovým jazykem a znakovanou češtinou, jaký je mezi nimi rozdíl  

a vyzkoušeli jsme si i jednoduché věty pomocí tiché pošty, což bylo trochu úsměvné, protože na konci 

vyšlo každé řadě něco jiného. Další částí bylo odezírání ze rtů, které taky není úplně snadné a chce to jistý 

cvik a talent. A v neposlední řadě jsme si ukázali prstovou abecedu, která je pro naši praxi velmi důležitá, 

protože tím se nejlépe dorozumíme s neslyšícím pacientem.  

Dle mého názoru byla přednáška velice poučná, protože přece jen budeme všichni pracovat 

v nemocnici a s neslyšícím pacientem se můžeme setkat velice snadno. Proto bychom s nimi měli umět 

komunikovat. Paní za naši třídu moc děkuji a přeji jí spoustu úspěchů. 

Zapsala: Sabina Horáková (4.B) 
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Burza učebnic 

V úterý dne 21. 9. 2021 proběhla tradiční burza učebnic. Žáci starších ročníků nabízeli svým mladším 

spolužákům použité učebnice, které jistě zpříjemní studijní večery našim žákům. Ceny byly příznivé, účast 

hojná. 

Zapsal: Mgr. Ondřej Otava 
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Zájmové kroužky SZŠ Jaselská, Brno, příspěvková organizace 

šk. rok 2021/2022 

Název kroužku Vedoucí kroužku Čas 

Modelové situace z První pomoci Mgr. Babáková Dle domluvy 

Hudebně dramatický kroužek Mgr. Babáková 

Mgr. Lambová 

Mgr. Dvořáková 

Dle domluvy 

Seminář Ošetřovatelství pro 4 

roč.  

Mgr. Babáková Středa 10.00 hod. 

Ruský jazyk pro začátečníky i 

pokročilé 

Mgr. Valovičová Úterý 14.10 - 14.55. hod 

Seminář Ošetřovatelství pro 4 

roč. 

Mgr. Kašparovská  Dle domluvy 

Kroužek německého divadla Mgr. Kráčmanová 

Mgr. Klimešová 

Dle domluvy 

Seminář Matematika k maturitě Mgr. Floriánová  Dle domluvy 

Matematika hlavně pro 

maturanty 

Mgr. Pazourková Dle domluvy 

Chemie – pro žáky 3. a 4. roč. Mgr. Veselý Středa 11:30-12:15 

Výtvarné dílny 

Jednodenní akce 

Mgr. Bartošková 

Mgr. Hanušová 

Mgr. Dufková 

Listopad 

Prosinec 

Březen 

Květen 

Školní časopis Jaselský kurýr 

 

Mgr. J. Mikyna 

 

Příspěvky do školního 

časopisu 
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Maskování poranění v První 

pomoci  

 

Mgr. Vyhňáková 

Mgr. Dvořáková Hana 

1x /měsíc pondělí a středa 

Seminář Ošetřovatelství pro 4 

roč. 

Mgr. Bartošková 

 

 

Dle domluvy 

Sportovní kroužek Posilovna Mgr. Ondrášková Pondělí 18.00-19.00 hod. 

OBN pro maturanty Mgr. Valovičová 

Mgr. Kráčmanová 

 

1x týdně – on-line 

Anglický kroužek pro 1,2,3 roč. 

      

Mgr. Dobrovolná Úterý 13.10 – 13.55. hod  

Začátek kroužku od 12. 10. 

2021. 

 

Ocenění pomoci ministrem zdravotnictví a hlavní sestrou 
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„Český den proti rakovině“ – 25. ročník celonárodní veřejné sbírky 

Letošní jubilejní 25. ročník květinové sbírky Liga proti rakovině proběhl z důvodu epidemie  

COVID-19 v náhradním podzimním termínu. Sbírka se konala ve dnech 29. 9. – 1. 10. 2021. Naše škola se 

sbírky účastní pravidelně již několik let. Tematickým zaměřením sbírky pro letošní rok byly informace  

o nádorovém onemocnění ledvin, močového měchýře, prostaty a o možnostech jejich prevence. 

Charitativní akce je organizována prodejem žlutého kvítku měsíčku lékařského. Pořadatelem je Liga proti 

rakovině, organizačně sbírku zajišťuje agentura Arcadia. Do akce se zapojilo 7 dvojic žáků ze tříd oboru 

praktická sestra, sociální činnost a zdravotnické lyceum. Velké poděkování patří všem, kteří se sbírkové 

akce zúčastnili a přispěli finančně na dobrou věc. 

Finanční částka vybraná našimi žáky činí 13 502,- Kč. 

Zapsala: Mgr. Dana Hauserová 
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Desatero pro primární prevenci 

Desatero pro primární prevenci je edukativní program určený pro mládež ve věku 12–16 let, tedy žáky 

druhého stupně ZŠ, studenty víceletých gymnázií a studenty prvních ročníků SŠ, včetně učňovských oborů. 

Do projektu se zapojí 1. ročníky všech studijních oborů. Projekt je podporovaný Ministerstvem školství, 

mládeže a tělovýchovy ČR.  

 

 

Parlamentní volby 

V pátek 8. a v sobotu 9. října se konaly volby do Parlamentu. S těsným náskokem vyhrála koalice Spolu 

(ODS, TOP09, KDU-ČSL), druhé skončilo hnutí ANO. Třetí místo obsadila koalice Pirátů se STAN  

a na čtvrtém místě skončilo hnutí SPD. Ostatní strany se do Parlamentu nedostaly. Letošní účast byla 

celkem vysoká, 65,43 %.  

Zapsala: Mgr. Barbora Švrčková 
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Pozvánka na odbornou konferenci – Zajímavosti a novinky v první pomoci 
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Preventivní program 

Dne 12. 10. 2021 se třída 2D zúčastnila školení preventivního programu, které se uskutečnilo v PPP na 

Sládkově. Cílem programu bylo vzájemné hlubší seznámení spolužáků formou aktivit, které vybízí  

k větší otevřenosti, sdělování svých názorů, sdílení hodnot i přemýšlení nad svými vlastnostmi. Program 

se všem žákům líbil. 
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Výlet v Praze  

Výstava, kino a exkurze v IKEM 

Dne 14. 10. 2021 se třída 4. D vydala na dvoudenní výlet do Prahy. Plán zahrnoval návštěvu výstavy, kina 

a exkurzi v IKEM. 

První zastávkou byla Neviditelná výstava, která se konala na Novoměstské radnici na Karlově náměstí. 

Tato výstava interaktivní hrou ukazuje život nevidomých. Jde o cestování ve tmě, kdy se účastník orientuje 

pouze podle hmatu, zvuků a vůní. Postupně prochází různými místnostmi v bytě, venku navštíví tržnici, 

čeká ho procházka po lese a návštěva výstavy, kdy pomocí hmatu poznává názvy soch a obrazů. Na konci 

výstavy jej čeká příjemné zakončení v kavárně, kde si může objednat nějaký nápoj a pak už jen cesta zpět 

do světa světel a barev. 

Večer proběhla návštěva kina, zhlédnutí dokumentárního filmu pod názvem Jednotka intenzivního 

života. Dokument je snahou o přiblížení a ukázání světa umírajících v nemocnici. Tento dokument, který 

se natáčel ve Všeobecné nemocnici v Praze, citlivě ukázal velmi zajímavou práci nemocničního 

paliativního týmu. Paliativní tým lékařů nás oslovil zejména tím, jakým způsobem komunikoval 

s umírajícími. Bylo vidět, že efektivní a cílená komunikace umožňuje lepší spolupráci personálu 

s nemocným a jeho rodinou, a tím usnadňuje odchod umírajícího z tohoto světa.   

Druhý den nás čekala exkurze v IKEM na Klinice transplantační chirurgie. Průvodcem byl vrchní 

sestra Mgr. Tomáš Komínek, který nás prostřednictvím přednášky doprovázené powerpointovou prezentací 

seznámil s historií kliniky a transplantacemi. Poté následovala prohlídka pracoviště. Velmi zajímavá byla 

elektronická ošetřovatelská dokumentace, stejně tak elektronická evidence podávaných léků u jednotlivých 

pacientů a ukázka lůžka pro velmi obézní pacienty s nosností 350 kg.  

V průběhu výletu jsme stihli prohlídku historického centra s návštěvou hradu  

a samozřejmě nákupy. Počasí nám přálo. Zpáteční cesta byla s minimálním zpožděním. Všichni jsme se 

vrátili v pořádku domů, plni příjemných dojmů. Myslím, že vzhledem k tomu, že pro 4.D to byl poslední 

výlet v rámci studia na naší škole, tak budou mít na co vzpomínat a jistě z toho i dlouhodobě těžit. 

Zapsala: Mgr. Bc. Jana Soudková 
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Společně se domluvíme 

Naše škola získala v roce 2021 v rámci dotačního programu „Preventivní programy škol v roce 2021“ 

vyhlášeného Jihomoravským krajem dotaci na projekt „Společně se domluvíme“. 

Projektem „Společně se domluvíme“ je snaha pokračovat a systematicky navázat na výstupy 

z adaptačních pobytů, projektových dnů, výstupů z programů, které žáci absolvují v PPP. Škola se tak snaží 

o nastavení příznivého sociálního klima, jeho udržení ve všech třídách a tím i zamezit rozvoji rizikového 

chování žáků ve škole. Snahou je také pomoc při proměně školy, aby se stala bezpečným a efektivním 

místem pro výchovu a vzdělávání. 

Projekt byl určen pro žáky druhých a třetích ročníků všech oborů vyučovaných na naší škole – 

praktická sestra, zdravotnické lyceum a sociální činnost. Projekt „Společně se domluvíme“ proběhl 

v měsíci říjnu. Celkem 12 projektových dnů vedli bývalí žáci Gymnázia Elgartova, tzv. Peery, dnes již 

studenti vysokých škol, které byly zaměřeny na podporu příznivého klimatu a zdravých sociálních vztahů 

ve třídě. Projektových dnů se zúčastnili také třídní učitelé jednotlivých tříd, které byly do projektu zapojeny.  

 

Výběr aktivit byl nastaven po předchozí konzultaci s třídními učiteli a během projektového dne byly 

aktivity flexibilně upravovány dle klimatu ve třídě.  Projektový den byl v délce  

6 vyučovacích hodin. 

Každý projektový den byl uzavřen reflexí a krátkým zhodnocením žáků pomocí dotazníků. 

Následovala pak diskuse a rozbor proběhlého projektového dne s peery, třídním učitelem  

a metodikem prevence. 
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Třídní učitelé jednotlivých tříd pak s pomocí metodika prevence se budou řídit  

a spolupracovat na doporučeních ke zlepšení klimatu ve třídě. 

Projektové dny byly pozitivně hodnoceny nejen žáky, ale i třídními učiteli. 

Zapsala: Mgr. Hana Kašparovská 
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Celostátní odborná konference první pomoci – Zajímavosti a novinky v první pomoci 

Dne 15. října 2021 se na SZŠ Brno, Jaselská uskutečnilo setkání odborníků na konferenci první pomoci 

pořádané pod záštitou projektu Implementace KAP JMK II s registračním číslem 

CZ.02.3.68/0.0/0.0/19_078/0017177 v rámci Operačního programu Výzkum, vývoj a vzdělávání. Odborné 

učitelky z 19 zdravotnických škol z České republiky a Slovenska, lékaři, záchranáři, sestry, ale i žáci 

zdravotnických oborů se setkali, aby si rozšířili své vědomosti, předali zkušenosti a připravili na Celostátní 

soutěž první pomoci ve školním roce 2021/2022. 

Slavnostního zahájení odborné konference se ujala PhDr. Zuzana Číková, ředitelka školy, garant akce 

a také hlavní organizátor Celostátní soutěže první pomoci pro žáky SZŠ a VOŠZ.  

Poté následovaly přednášky odborníků. Šedesát přítomných vyslechlo celkem šest přednášek. 

Jako první vystoupil MUDr. Pavel Smékal z Kliniky úrazové chirurgie FN Brno, člen Trauma –  

týmu Brno a také hlavní porotce Celostátní soutěže první pomoci pro žáky SZŠ a VOŠZ. MUDr. Smékal 

se věnoval novým Guidelines platných od roku 2021. Na pana doktora navázal Ing. Filip Maleňák, 

zakladatel aplikace Záchranka, který všem šedesáti účastníkům přiblížil nejen fungování aplikace, ale také 

novinky a využití aplikace i ve výuce první pomoci. 

MUDr. Pavel Urbánek, Ph.D., lékař ZZS JMK Brno, doplnil vystoupení MUDr. Smékala o časté 

chyby, které se dějí při kardiopulmonální resuscitaci v přednemocniční péči a také kazuistikami ze své 

praxe lékaře ZZS JMK. 

Mgr. Jana Flajšingrová, staniční sestra Oddělení urgentního příjmu z Kliniky anesteziologie, 

resuscitace a intenzivní medicíny FN Brno, se zaměřila ve svém vystoupení na covidového pacienta jako 

mimořádnou událost.  

V podobném duchu proběhla přednáška Mgr. Vlasty Vařekové, vedoucí oddělení výcviku, ZZS JMK 

Brno, která účastníkům konference přiblížila složitost výjezdů záchranné služby v době pandemie, 

diagnostiku pacientů s Covid-19 v přednemocniční neodkladné péči a také zvláštnost práce záchranářských 

týmů v době covidové. 

Bc. Rudolf Hudec, DiS., záchranář ZZS JMK Brno, člen Biohazard týmu ZZS JMK, informoval 

účastníky konference o práci Biohazard týmu a nácviku situací. 

Pracovní setkání vyvrcholilo vyhlášením kritérií pro nastávající ročník celostátní soutěže. 

Celou konferencí provázela Mgr. Dominika Babáková, předsedkyně metodického sdružení první 

pomoci. Po každé přednášce následovala diskuze. 

Účastníci konference si odnášeli nejen nové informace, ale i radost ze vzájemného setkání  

a příjemné atmosféry. 

Zapsala: Mgr. Dominika Babáková (předsedkyně MS první pomoci) 
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Zpřísnění koronavirových opatření na konci října 2021 

Změny od 25. října: 

● lidé budou muset nosit na pracovištích respirátory (neplatí v případě, pokud je člověk  

v místnosti sám); 

● zkrátí se doba karantény na 7 dní (místo 14 dní), ukončena musí být negativním PCR testem. 

 

Zapsala: Mgr. Barbora Švrčková   

Halloween ve škole 

Dne 25. 10. 2021 proběhl na naší škole Halloween. Žáci měli možnost dojít v halloweenské masce, což jim 

zajistilo imunitu vůči zkoušení a testům na tento den. 

Účast byla vysoká, s tak velkým počtem halloweenských masek jsme ani nepočítali. Velmi mile nás 

to překvapilo.  

Bylo opravdu těžké vybrat tři nejlepší masky. Nakonec jsme se domluvili, že nebudeme hodnotit 

jednotlivé masky, ale celou třídu. S převahou zvítězila třída 3L, na druhém místě se umístilo opět 

zdravotnické lyceum 1LB a na třetím místě se umístily dvě třídy, a to obor praktická sestra 2A a 2C. 

Všichni jsme se společně vyfotili na hřišti školy a všechny halloweenské masky byly sladce odměněny. 

Navíc první tři stupně vítězů byly odměněny velkou čokoládou. 

Školní parlament chce poděkovat všem halloweenským maskám. Již se můžeme těšit na příští rok, 

který přinese nové překvapení. 
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Zpřísnění koronavirových opatření v listopadu 2021 

Změny od 1. listopadu: 

● zdravotní pojišťovny přestanou proplácet preventivní testy na koronavirus (výjimka pro děti do  

18 let, lidé s příznaky a po první dávce); 

● testy budou mít kratší platnost – PCR tři dny místo sedmi dnů a antigenní test pouze jeden den 

místo tří dnů; 

● děti do 12 let nepotřebují žádný doklad o bezinfekčnosti (dosud pouze platilo pro děti do 6 let); 

● provozovatelé restaurací a barů budou muset kontrolovat potvrzení o bezinfekčnosti. 

 

Lokální testování ve školách 1. a 8. listopadu 2021 

● Testovat se budou žáci v 8 okresech, a to České Budějovice, Ostrava-město, Prostějov, Prachatice, 

Brno-venkov, Přerov, Opava a Karviná. Podmínkou pro lokální testování je výskyt nákazy vyšší 

než tři sta případů na sto tisíc obyvatel, což všechny výše uvedené okresy překročily.  

● Kvůli stále se zhoršující epidemiologické situaci vyhlásilo ministerstvo zdravotnictví další dvě kola 

lokálního testování (rozšíření okresů z původních 8 na 31, včetně Brna-města), a to  

v termínech 8. a 15. listopadu.  

 

Změny od 15. listopadu: 

● pro návštěvy ve zdravotnických zařízeních a sociálních službách se zkrátí platnost testů stejně, jako 

to již platí v ostatních případech, tj. antigen ze tří dnů na jeden a PCR ze sedmi dnů na tři; 

● povinná ochrana dýchacích cest na vysokých školách, kde bude alespoň 50 studentů na jednom 

místě; 

● povinné testování zaměstnanců v lůžkové péči jednou za sedm dní.  

 

Změny od 22. listopadu: 

● na velké akce, kde je účast více než 1000 lidí, bude možné jít pouze s PCR testem nebo 

očkováním, antigenní testy v tomto případě nebudou platit; 

● při nákupu skipasu se lidé budou muset prokázat dokladem o bezinfekčnosti, v uzavřených 

kabinách bude nutná ochrana dýchacích cest; 
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● přestanou se uznávat antigenní a PCR testy jako doklad o bezinfekčnosti (uznávat se bude pouze 

očkování nebo prodělání nemoci do 180 dní), což v podstatě znamená “kulturní a společenský 

lockdown” pro neočkované; 

● neočkovaní žáci základních a středních škol se budou muset každé pondělí pravidelně testovat 

antigenními testy; 

● firmy budou muset jedenkrát týdně testovat neočkované zaměstnance. 

 

Změny od 26. listopadu: 

● vyhlášení nouzového stavu na 30 dní do 26. prosince; 

● restaurace, bary, kluby a podobné podniky budou muset být zavřené od 22 do 5 hodin; 

● na sportovních a kulturních událostech a oslavách se snižuje počet z 1000 na 100 lidí; 

● platí zákaz konání vánočních a adventních trhů (zákaz vešel v platnost den před jejich zahájením) 

s výjimkou prodeje vánočních stromků a kaprů; 

● zákaz pití alkoholu na veřejnosti; 

● zákaz konzumace potravin v obchodních centrech (v tzv. food courtech). 

 

Změny od 30. listopadu: 

● Lidé očkovaní proti koronaviru nově budou muset po kontaktu s nakaženým absolvovat PCR test 

5. - 7. den. Během této doby ale nemusí do karantény.  

 

Zapsala: Mgr. Barbora Švrčková   

 

Mensa testování 

V úterý dne 2. 11. 2021 se v prostorách školy, v učebně 46, uskutečnilo Mensa testování pod dohledem 

administrátora Mensy, Mgr. Dany Havlové. Testování se zúčastnilo 30 žáků, kteří formou tužka – papír po 

dobu 40 minut vyplňovali neverbální kalibrované testy podle věku. Výsledky testování jsou důvěrné  

a budou sděleny pouze žákům, kteří se na testování přihlásili. Každý, kdo se zúčastní mensovního testu, 

dostane potvrzení o absolvování s udaným IQ. Toto potvrzení má mezinárodní platnost. Účastníkům, kteří 

dosáhnou v testu výsledku na úrovni percentilu 99–100 (IQ 130 a více), bude nabídnuto členství v Mense 

ČR. 

Zapsala: Mgr. Bc. Jana Soudková 
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Audit projektu Světová škola za činnost školy ve školním roce 2019/20–2020/21 

Datum konání: 2. 11. 2021 od 13 do 15 hod. 

 

Místo konání: ředitelna Střední zdravotnické školy Brno, Jaselská, p. o. 

 

Koordinátor Světové školy: Kateřina Sobotková 

 

Účastníci z řad žáků: Silva Sychrová, Zuzana Heinzová, Sára Jančaříková 

 

Účastníci z řad vyučujících: PhDr. Zuzana Číková 

                                             Mgr. Věra Winklerová 

                                             Mgr. Dominika Babáková  

                                             Mgr. Jaroslav Mikyna 

                                             Mgr. Iva Lambova 

 

Téma: Stáří s cílem zlepšit kvalitu života seniorům a zlepšit mezigenerační vztahy 

 

Závěr jednání: 1. Obhájení titulu Světová škola na 5 let 

                        2. Získání pro žáky dobrovolníky certifikát o aktivní činnosti v projektu 

                        3. Získání venkovní tabule s logem Světové školy 

                        4. Možnost vyčlenění časového prostoru pro projekt přímo v předmětu, např. 

                            VKZ či OBN. 

Zapsala: Mgr. Iva Lambova 
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ODBORNÁ KONFERENCE OŠETŘOVATELSTVÍ 

Ošetřovatelství – rozmanitost v kontextu doby 

Dne 4. listopadu 2021 se uskutečnila celostátní odborná konference ošetřovatelství pořádaná v rámci 

projektu Implementace KAP JMK II s registračním číslem CZ.02.3.68/0.0/0.0/19_078/0017177 v rámci 

Operačního programu Výzkum, vývoj a vzdělávání. Jednalo se už o čtvrtou konferenci v pořadí pořádanou 

v rámci tohoto projektu. 

Smyslem a hlavní myšlenkou tohoto projektu pro oblast zdravotnictví je podporovat na všech 

zdravotnických školách v Jihomoravském kraji kvalitní výuku a důkladně připravit žáky na praxi.  

V projektu Implementace KAP JMK II jsou zapojeny tyto školy z Jihomoravského kraje: 

● Církevní střední zdravotnická škola s.r.o., Brno 

● Gymnázium a SOŠZE Vyškov, p. o. 

● Obchodní akademie a Střední zdravotnická škola Blansko, p. o. 

● Soukromá SOŠ manažerská a zdravotnická s.r.o., Břeclav 

● Střední zdravotnická škola a Vyšší odborná škola zdravotnická Znojmo, p. o. 

● Střední zdravotnická škola Evangelické akademie, Brno 

● Střední zdravotnická škola Brno, Jaselská, p. o. 

● Vyšší odborná škola a střední škola Boskovice, p. o. 

● Vyšší odborná škola zdravotnická Brno, p.o. 

Celou konferencí provázela Mgr. Martina Cahová, předsedkyně metodického sdružení ošetřovatelství.  

V úvodu seznámila všechny účastníky s pravidly a organizací akce. Celkem se konference zúčastnilo  

33 pedagogů a žáků z přihlášených zdravotnických škol. Po každé přednášce měli účastníci možnost 

pokládat přednášejícímu otázky a vést plodnou diskuzi na dané téma. Této možnosti bylo u každé přednášky 

hojně využito. 

Organizátoři akce se snažili získat pro tuto konferenci zajímavé a přínosné přednášky. 
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Přednášející a téma jejich výstupu: 

⮚ Nepanikař, první psychická pomoc 

Bc. Veronika Kamenská, předsedkyně Nepanikař z.s., studentka VUT 

 

⮚ Paliativní péče z pohledu sestry 

Bc. Hana Kaštan, všeobecná sestra, Anesteziologicko-resuscitační klinika, koordinátorka paliativní péče 

 

⮚ Diagnostika a léčba neplodného páru, možné komplikace léčby 

MUDr. Pavel Otevřel, vedoucí lékař IVF, Reprofit International Brno 

 

⮚ Paliativní péče v různých oborech interní medicíny 

MUDr. Lucie Světláková, primářka, Dům léčby bolesti s hospicem sv. Josefa 

Diecézní charita Brno, Oblastní charita Rajhrad 

 

⮚ Dech života a jeho role při domácí umělé plicní ventilaci 

Iveta Prokopová, koordinátor DUPV, Dech života, z. ú. 

 

⮚ Interní lékařství a ošetřovatelství v mezidobí COVIDových vln 

MUDr. Jan Richter, lékař interního odd., Nemocnice Milosrdných bratří 

 

Konference přinesla velké množství nových odborných poznatků z různých oblastí ošetřovatelství  

a medicíny.  

Všichni účastníci obdrželi emailem potvrzení o účasti a vyhodnotili evaluační dotazník, který se 

zaměřil na zhodnocení jednotlivých přednášek, technické zajištění a návrhy témat pro další konference. 

Velké díky patří celému realizačnímu týmu v čele s ředitelkou školy PhDr. Zuzanou Číkovou  

a odborným garantem COV Mgr. Janou Váňovou. 

Zapsala: Mgr. Martina Cahová (předsedkyně MS OSE) 



57 
 

    

 

    

 

 

 



58 
 

    

 

    

 

 

 



59 
 

Erasmus Milán 

V období od 6. do 20. listopadu 2021 jsme absolvovali s ostatními žáky školy pobyt v Miláně, kde jsme 

bydleli na okraji města Monza. Byli jsme rozděleni na dvě skupiny po šesti žácích na dvě pracoviště. Jedna 

skupina měla ranní směny od 9 do 14 hodin a druhá skupina pracovala ve směnách  

od 8 do 14 hodin. Odpolední směny se konaly ve čtvrtek a pátek od 14 do 18 hodin. Cesta na pracoviště 

většinou trvala hodinu, dopravovali jsme se autobusem, vlakem i metrem.  

Navštěvovali jsme pečovatelský dům od společnosti Korian, kde byli umístěni lidé ve starším věku. 

Na pracovištích jsme prováděli výkony, jako například ranní hygienu, péči  

o dutinu ústní, úpravu lůžka s nemocným i bez nemocného, dále přípravu a podávání stravy. Velikou 

novinkou se pro nás staly přístroje na vertikalizaci a aktivizaci pacienta. Přístroje byly moderní  

a jednoduché pro manipulaci, a proto jsme se s nimi rychle všichni naučili pracovat. Sledovali jsme 

přípravu a podávání léků dle ordinace lékaře a také lékařské prohlídky pacientů. V zařízení také fungovaly 

kadeřnické, manikúrní i pedikúrní služby. Pacienti každý den cvičili s fyzioterapeutem a měli vždy 

nachystaný nějaký program, jako například karaoke, tombolu atd.  

Odnesli jsme si s sebou nové dovednosti, zkušenosti a postupy. Zdokonalili jsme si naše komunikační 

schopnosti a zlepšení dorozumění se s pacientem ohledně jeho základních  

i dalších potřeb. Rozvinuli jsme si také naše komunikační schopnosti v různých jazycích  

a procvičili si ve větší míře trpělivost. Na to, že jsme se nacházeli v cizím prostředí mezi lidmi, kteří neuměli 

vůbec anglicky a mluvili na nás pouze italsky, tak jsme se poměrně v krátkém čase dokázali zadaptovat na 

nové prostředí okolo nás a poradit si v nejrůznějších situacích.  Díky Erasmu+ jsme dostali příležitost nejen 

navštívit cizí zemi, ale i poznat její kulturu a jazyk, a hlavně jsme nasbírali zkušenosti v oblasti 

zdravotnictví.  

Kristýna Palečková a Hong Anh Nguyen, PS 3. B  
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Exkurze u Nejvyššího soudu 

Dne 12. 11. 2021 jsme se zúčastnili exkurze u Nejvyššího soudu. Po příchodu do budovy nás čekala 

podrobná kontrola, tak jak probíhá na letišti. Všichni jsme museli projít bezpečnostními rámy. Po kontrole 

nás čekal Mgr. Milan Šimánek – asistent předsedy senátu Nejvyššího soudu, který nás také provázel 

budovou. V budově platí přísná pravidla, všude s námi chodil také justiční strážník. Dozvěděli jsme se 

informace o soudním systému v ČR, historii Nejvyššího soudu a také mnoho dalších zajímavostí. Pan 

Šimánek nám popsal jednací místnosti. Pro žáky zcela jistě nejzajímavější byla cela, která je součástí 

Nejvyššího soudu. Cela je určena zločincům čekajícím na soud. Justiční strážník nám také ukázal své zbraně 

a popsal, jak může zasahovat při konfliktech u soudu. Žáci si mohli vyzkoušet nasadit pouta a prohlédnout 

donucovací prostředky. V průběhu exkurze měli žáci několik dotazů, které jim byly ihned zodpovězeny. 

Kromě zážitků z míst, kam se běžně nepodívají, si také odnesli informace, které využijí v hodinách 

občanské nauky i práva. Celou exkurzi hodnotím velmi kladně a okamžitá zpětná vazba žáků byla také 

jenom pozitivní.  

Zapsala: Mgr. Petra Valovičová 
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Suit up den 

V pondělí dne 22. listopadu se na SZŠ Jaselská konal tzv. Suit up den. Mnoho žáků zvolilo slavnostní outfit 

a vyrazilo do školy. I když akce byla bez imunity (ale byla aspoň odměněna sladce ☺), účast na této akci 

byla relativně velká. Chlapci na sobě měli elegantní košile, k nim si většina vzala kravatu či motýlka. 

Někteří žáci na sobě měli dokonce sako či celý oblek. Dívky oblečené do šatů doslova rozkvetly. Moc nás 

těší, že se žáci akce zúčastnili a děkujeme za to. V tento den naše škola vypadala ihned jinak (viz foto). 
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Gaudeamus Brno 2021 

Dne 25. 11. 2021 se třída 4L s 30 žáky a třídní učitelkou zúčastnila Veletrhu vysokých škol Gaudeamus  

v Brně. Měli tak možnost seznámit se s řadou vysokých škol nejen v Brně, ale i v celé České republice. 

Školy prezentovaly své fakulty formou zajímavých přednášek. Na svých stáncích pro žáky středních škol 

měly připravené letáky s informacemi o přijímacím řízení, formách studia i možnosti uplatnění oboru  

v praxi. Akce se velmi vydařila a žáci si odnesli celou řadu nových poznatků. 

Zapsala: Mgr. Iva Lambova – třídní učitelka 4L 
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Změny koronavirových opatření v prosinci 2021 

13. prosince: 

● rodiče mají od dnešního dne možnost nechat očkovat své děti ve věkové kategorii od 5 do 11 let; 

14. prosince: 

● školy si mohou zvolit libovolný den pro plošné testování – dosud to bylo vždy pondělí;  

20. prosince: 

● platí jednodušší systém žádanek na PCR testy – dětem je může vystavovat hygienická stanice, 

zaměstnancům může zaměstnavatel vydat potvrzení o pozitivním antigenním testu a na základě 

toho s tím můžou jít na potvrzující PCR test; 

26. prosince: 

● o půlnoci skončil nouzový stav, který v byl v Česku vyhlášen 26. listopadu, což znamená, že 

restaurace, bary a podobná zařízení již nemusí zavírat ve 22 hodin a přestal také platit zákaz 

konzumace alkoholu na veřejnosti. 

Zapsala: Mgr. Barbora Švrčková 

Vánoční dílny 

Dne 8. 12. 2021 od 14:10 v učebně č. 30 proběhl nepravidelný kroužek Vánoční tvoření, bohužel bez účasti 

žáků i přes šíření ve Školním parlamentu a na informačních obrazovkách školy. Byla zde možnost vytvořit 

si malé dárečky pro blízké nebo přáníčka pro nemocné na praxe. S kolegyněmi jsme vyráběly šperky  

a poprvé jsme si vyzkoušely techniku výroby zvonečku s vodním sklem. Také jsme vyrobily pár zápichů  

s vánočním motivem do květináčů na den otevřených dveří a vyzkoušely ozdobu plátěných tašek pomocí 

barvy na textil a šablon. Podařilo se nám vytvořit i pár přáníček, které předá kolegyně se svými žáky na 

praxi následující týden. 
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Zapsala: Mgr. Veronika Bartošková 
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Den otevřených dveří 

I když jsme tento krok hodně zvažovali, nakonec jsme se rozhodli po roční pauze zorganizovat „Den 

otevřených dveří”. Při přípravě tohoto dne bylo třeba zohlednit aktuální epidemiologickou situaci. Proto 

naši IT technici vymysleli aplikaci, přes kterou se zájemci o prohlídku školy přihlašovali. Tímto jsme se 

chtěli vyvarovat riziku, že se v určitou chvíli sejde příliš mnoho lidí. I když tvorba aplikace zabrala několik 

dní, výsledkem byla verze, která umožňovala rychlé a jednoduché přihlašování zájemců. Školní kariérový 

poradce poslal všem základním školám, které měl v databázi, pozvánku obsahující pokyny 

k přihlašování a podmínky účasti. Hlavní podmínkou bylo prokázání se absolvovaným očkováním nebo 

negativním antigenním či PCR testem. V této souvislosti je třeba ocenit spolupráci výchovných poradců na 

základních školách. Pozvánka se dostala celkem rychle cílové skupině, což jsme poznali dle zájmu 

veřejnosti a rychlého obsazování nabízených termínů. Na dni otevřených dveří provázeli přihlášenou 

veřejnost naši pedagogové. Účastníci, zákonní zástupci a žáci základních škol, měli možnost prohlédnout 

si jednotlivé učebny, ať už v rámci výuky nebo bez ní. Součástí prohlídky byl i výklad,  

v rámci kterého se rodiče a žáci z řad zájemců dozvěděli základní informace o nabízených oborech, 

podmínkách přijetí a stávající výuce ve škole. V přízemí školy bylo vyčleněno místo, kde si mohli zájemci 

nechat změřit krevní tlak, nasycenost krve kyslíkem, tzv. saturaci, odebrat krev na glykemii nebo změřit 

tuk v těle a BMI. Celkem se dne zúčastnilo kolem 120 zájemců. Všichni obdrželi malý dárek od České 

průmyslové zdravotní pojišťovny – tímto děkujeme pojišťovně za laskavé sponzorování akce. S sebou si 

také návštěvníci odnášeli balíček letáků školy pro své spolužáky, protože nás na začátku 2. pololetí čekají 

ještě dva takové dny a rádi bychom zvýšili povědomí o naší škole v řadách veřejnosti. 

Zapsala: Mgr. Bc. Jana Soudková 
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Soutěž o nejlepší placku 

Ve škole proběhla soutěž o nejlepší školní placku. Účast ze strany žáků byla v letošním školním roce 

opravdu překvapivě vysoká. Došlo k výběru deseti nejlepších placek a pomocí ankety pak žáci hlasovali  

o ty nejlepší. V soutěži se umístil na 3. místě Rataj Tadeáš ze 3L se 158 hlasy, na 2. místě byla Svobodová 

Lucie ze 2A se 166 hlasy a zvítězila Zobáčová Kateřina ze 4L s 231 hlasy. Dne 14. 12. 2021 došlo  

v ředitelně školy k vyhlášení soutěže a předání cen. Děkujeme paní ředitelce za umožnění konání soutěže 

a vyučujícím IKT, kteří se žákům věnovali a placky nám poslali. 

 

1. místo             3. místo             2. místo 
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Dar lásky 

Od listopadu do poloviny prosince 2021 probíhala na naší škole akce pořádaná školním parlamentem 

s názvem „Dar lásky“.  

Cílem této události byla sbírka trvanlivých potravin a oblečení pro lidi bez domova. Sbírka byla 

předána Mgr. Petru Šimonovi, který pracuje jako vedoucí azylového domu pro lidi bez domova na ulici 

Bratislavská. 

Tato akce se konala na naší škole potřetí a můžeme ji hodnotit jako velmi úspěšnou (viz foto). Rádi 

bychom tuto sbírku zopakovali i v příštím školním roce. 

Všem, kteří přispěli, patří velké poděkování. 

Zapsali: zástupci školního parlamentu 
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Předání přáníček v LDN 

Z vánočních dílen byla dne 15. 12. 2021 předána přáníčka pacientkám v NMB Polní LDN odd. B. Senioři 

tato přáníčka přijali s velkou radostí, potěšilo je to. Zpříjemní jim to jejich dlouhodobý pobyt  

v nemocničním zařízení v době adventu a Vánoc. Předání se zúčastnila třída PS 2.C ve výuce OSN  

a vyučující Mgr. Dufková Svatava. Fotografie byly pořízeny se souhlasem pacientek. 

    

 

 

Jmenování nové vlády 

V pátek 17. prosince prezident Miloš Zeman jmenoval novou vládu premiéra Petra Fialy.  

Složení vlády: 

● Petr Fiala (premiér) 

● Vít Rakušan (vnitro) 

● Marian Jurečka (práce) 

● Ivan Bartoš (digitalizace a místní rozvoj) 

● Vlastimil Válek (zdravotnictví) 

● Zbyněk Stanjura (finance) 

● Jan Lipavský (zahraničí) 

● Pavel Blažek (spravedlnost) 

https://www.irozhlas.cz/zpravy-domov/seznam-ministru-ministri-vlada-cr-petra-fialy-premier-2021_2111181120_ako#premier
https://www.irozhlas.cz/zpravy-domov/seznam-ministru-ministri-vlada-cr-petra-fialy-premier-2021_2111181120_ako#premier
https://www.irozhlas.cz/zpravy-domov/seznam-ministru-ministri-vlada-cr-petra-fialy-premier-2021_2111181120_ako#vnitro
https://www.irozhlas.cz/zpravy-domov/seznam-ministru-ministri-vlada-cr-petra-fialy-premier-2021_2111181120_ako#vnitro
https://www.irozhlas.cz/zpravy-domov/seznam-ministru-ministri-vlada-cr-petra-fialy-premier-2021_2111181120_ako#prace
https://www.irozhlas.cz/zpravy-domov/seznam-ministru-ministri-vlada-cr-petra-fialy-premier-2021_2111181120_ako#prace
https://www.irozhlas.cz/zpravy-domov/seznam-ministru-ministri-vlada-cr-petra-fialy-premier-2021_2111181120_ako#digitalizace
https://www.irozhlas.cz/zpravy-domov/seznam-ministru-ministri-vlada-cr-petra-fialy-premier-2021_2111181120_ako#digitalizace
https://www.irozhlas.cz/zpravy-domov/seznam-ministru-ministri-vlada-cr-petra-fialy-premier-2021_2111181120_ako#zdravotnictvi
https://www.irozhlas.cz/zpravy-domov/seznam-ministru-ministri-vlada-cr-petra-fialy-premier-2021_2111181120_ako#zdravotnictvi
https://www.irozhlas.cz/zpravy-domov/seznam-ministru-ministri-vlada-cr-petra-fialy-premier-2021_2111181120_ako#finance
https://www.irozhlas.cz/zpravy-domov/seznam-ministru-ministri-vlada-cr-petra-fialy-premier-2021_2111181120_ako#finance
https://www.irozhlas.cz/zpravy-domov/seznam-ministru-ministri-vlada-cr-petra-fialy-premier-2021_2111181120_ako#zahranici
https://www.irozhlas.cz/zpravy-domov/seznam-ministru-ministri-vlada-cr-petra-fialy-premier-2021_2111181120_ako#zahranici
https://www.irozhlas.cz/zpravy-domov/seznam-ministru-ministri-vlada-cr-petra-fialy-premier-2021_2111181120_ako#spravedlnost
https://www.irozhlas.cz/zpravy-domov/seznam-ministru-ministri-vlada-cr-petra-fialy-premier-2021_2111181120_ako#spravedlnost
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● Jana Černochová (obrana) 

● Martin Kupka (doprava) 

● Zdeněk Nekula (zemědělství) 

● Petr Gazdík (školství) 

● Martin Baxa (kultura) 

● Anna Hubáčková (životní prostředí) 

● Mikuláš Bek (evropské záležitosti) 

● Helena Langšádlová (věda a výzkum) 

● Michal Šalomoun (legislativa) 

● Jozef Síkela (průmysl) 

 

Workshop čtenářské gramotnosti 

Jihomoravský kraj od 1. 9. 2020 zahájil projekt Implementace KAP JMK II. Cílem tohoto  

je především zlepšení systému metodické podpory. Projekt je členěn do několika aktivit. V rámci aktivity 

KAO4, která je zaměřena na podporu čtenářské gramotnosti, obdržela naše škola nabídku s možností 

zúčastnit se workshopů čtenářské gramotnosti. Vybrali jsme si možnost zúčastnit se základního workshopu 

„Metody k podpoře čtenářské gramotnosti napříč vyučovacími předměty“, na který se přihlásilo  

36 pedagogů. Protože se semináře mohlo zúčastnit maximálně 6-8 osob, zrealizoval se tento workshop ve 

škole 3x. Termíny byly několikrát odkládané, z důvodu distanční výuky  

a nepříznivé epidemiologické situace. Nakonec se workshop uskutečnil v termínech  

16., 17. a 21. 12. 2021. Kurz vedl PhDr. Libor Kyncl, který vystudoval FF MU Brno, učitelský obor ČJ - 

D. Po 16 letech učitelské praxe na Gymnáziu Hustopeče a SOŠ knihkupecké Brno působil 1 rok na ČŠI, 

https://www.irozhlas.cz/zpravy-domov/seznam-ministru-ministri-vlada-cr-petra-fialy-premier-2021_2111181120_ako#obrana
https://www.irozhlas.cz/zpravy-domov/seznam-ministru-ministri-vlada-cr-petra-fialy-premier-2021_2111181120_ako#obrana
https://www.irozhlas.cz/zpravy-domov/seznam-ministru-ministri-vlada-cr-petra-fialy-premier-2021_2111181120_ako#doprava
https://www.irozhlas.cz/zpravy-domov/seznam-ministru-ministri-vlada-cr-petra-fialy-premier-2021_2111181120_ako#doprava
https://www.irozhlas.cz/zpravy-domov/seznam-ministru-ministri-vlada-cr-petra-fialy-premier-2021_2111181120_ako#zemedelstvi
https://www.irozhlas.cz/zpravy-domov/seznam-ministru-ministri-vlada-cr-petra-fialy-premier-2021_2111181120_ako#zemedelstvi
https://www.irozhlas.cz/zpravy-domov/seznam-ministru-ministri-vlada-cr-petra-fialy-premier-2021_2111181120_ako#skolstvi
https://www.irozhlas.cz/zpravy-domov/seznam-ministru-ministri-vlada-cr-petra-fialy-premier-2021_2111181120_ako#skolstvi
https://www.irozhlas.cz/zpravy-domov/seznam-ministru-ministri-vlada-cr-petra-fialy-premier-2021_2111181120_ako#kultura
https://www.irozhlas.cz/zpravy-domov/seznam-ministru-ministri-vlada-cr-petra-fialy-premier-2021_2111181120_ako#kultura
https://www.irozhlas.cz/zpravy-domov/seznam-ministru-ministri-vlada-cr-petra-fialy-premier-2021_2111181120_ako#zivotni
https://www.irozhlas.cz/zpravy-domov/seznam-ministru-ministri-vlada-cr-petra-fialy-premier-2021_2111181120_ako#zivotni
https://www.irozhlas.cz/zpravy-domov/seznam-ministru-ministri-vlada-cr-petra-fialy-premier-2021_2111181120_ako#evropske
https://www.irozhlas.cz/zpravy-domov/seznam-ministru-ministri-vlada-cr-petra-fialy-premier-2021_2111181120_ako#evropske
https://www.irozhlas.cz/zpravy-domov/seznam-ministru-ministri-vlada-cr-petra-fialy-premier-2021_2111181120_ako#veda
https://www.irozhlas.cz/zpravy-domov/seznam-ministru-ministri-vlada-cr-petra-fialy-premier-2021_2111181120_ako#veda
https://www.irozhlas.cz/zpravy-domov/seznam-ministru-ministri-vlada-cr-petra-fialy-premier-2021_2111181120_ako#legislativa
https://www.irozhlas.cz/zpravy-domov/seznam-ministru-ministri-vlada-cr-petra-fialy-premier-2021_2111181120_ako#legislativa
https://www.irozhlas.cz/zpravy-domov/seznam-ministru-ministri-vlada-cr-petra-fialy-premier-2021_2111181120_ako#prumysl
https://www.irozhlas.cz/zpravy-domov/seznam-ministru-ministri-vlada-cr-petra-fialy-premier-2021_2111181120_ako#prumysl
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nyní pracuje jako lektor, mentor a kouč. Cílem kurzu bylo, seznámit učitele se čtenářskými strategiemi  

a dovednostmi. 

Popsat a předvést učitelům využití metod rozvíjejících u žáků čtenářskou gramotnost. Vycházel 

z programu RWCT, „Čtením a psaním ke kritickému myšlení“. Učitelé si vyzkoušeli celou škálu metod, 

jako např. Myšlenkovou mapu, INSERT, Desetiřádkovou pyramidu, Kooperativní bingo, Pyramidu údajů, 

Ano-ne, Pětilístek. Na závěr dostali praktický úkol, vyzkoušet si některou z těchto metod v rámci svých 

vyučovacích hodin a poslat lektorovi reflexi z vyučovací hodiny. Worskhop měl pozitivní ohlas  

u všech účastníků, jak u těch, kteří o těchto metodách měli nějaké povědomí, tak u těch, kteří se s těmito 

metodami setkali poprvé. 

Zpracovala: Mgr. Bc. Jana Soudková 
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Workshop na SŠ, ZŠ a MŠ pro zrakově znevýhodněné 

Dne 16. prosince se žáci 3S a 4S zúčastnili workshopu na SŠ, ZŠ a MŠ pro zrakově znevýhodněné. Během 

dopoledne se žáci nejen dozvěděli více o vadách zraku a o komunikaci  

s osobou se zrakovým znevýhodněním, ale také si mohli vyzkoušet pomůcky ze života nevidomých, 

prostorovou orientaci s holí i simulační brýle zrakových vad. Akce byla pro žáky přínosná nejen vzhledem 

k jejich oboru – sociální činnost, ale i do běžného života. 

Zapsala: Ing. Dita Desová 
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Změny koronavirových opatření v lednu 2022 

3. ledna: 

● v období od 3. do 16. ledna probíhá antigenní testování žáků i učitelů, a to dvakrát týdně (poté opět 

pouze každé pondělí), vždy v pondělí a ve čtvrtek, nově se testují i žáci a učitelé, kteří jsou plně 

očkovaní nebo jsou v ochranné lhůtě po prodělané nemoci; 

● během těchto dvou týdnů platí také odlišný postup při výskytu pozitivního antigenního testu (platí 

pouze ve čtvrtek), tzv. test-to-stay, což znamená, že zbylí (neočkovaní) spolužáci nejdou 

automaticky do karantény, jako tomu bylo dosud, ale pokračují všichni v prezenční výuce, kdy ale 

mají povinnost nosit respirátory po celou dobu pobytu ve škole a každý den se testují až do výsledku 

PCR testu (pokud je pozitivní, je nařízena karanténa, pokud negativní, pokračují všichni ve výuce 

bez dalších opatření); 

11. ledna: 

● izolace nakaženého po antigenním nebo PCR testu se zkrátí na 5 dní (to stejné platí i pro osobu, 

která byla v kontaktu s pozitivně testovanou osobou, tj. karanténu), vztahuje se pouze na 

neočkované; 

● pokud má nakažený příznaky, karanténa trvá po dobu příznaků a ukončuje se nejdříve dva dny po 

jejich odeznění; 

17. ledna: 

● ve školách se bude testovat pouze jednou týdně antigenními testy (původní frekvence byla dvakrát 

týdně), v případě pozitivity bude následovat ověření PCR testem, nově se budou muset testovat  

i učitelé v MŠ, a to dvakrát týdně; 

● mimo školy budou muset být všichni zaměstnanci testováni nově dvakrát týdně (atg testem), při 

pozitivním výsledku půjdou automaticky do pětidenní karantény a další PCR test už nemusí 

podstoupit (pokud ho však absolvují a výsledek bude negativní, karanténa se může ukončit dříve); 

● zaměstnanci ve zdravotnictví a v sociální péči mohou ve výjimečných případech nastoupit do  

tzv. pracovní karantény (podmínkou je však bezpříznakový průběh a zajištění oddělení takového 

zaměstnance od ostatních); 

31. ledna: 

● Lidé, kteří prodělali koronavirus a mají ho potvrzený PCR testem, se nemusí následujících  

30 dní testovat ani chodit do karantény. 

 

Zapsala: Mgr. Barbora Švrčková 
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Návštěva nevidomého s vodícím psem 

V úterý 4. 1. 2022 nás, žáky 4.B, v rámci hodiny psychologie navštívila nevidomá paní spolu se svým 

vodícím psem Andělem. Doprovod jí dělal cvičitel vodících psů, spolu se svým psem Marvinem.  

Dozvěděli jsme se spousty zajímavých věcí o životě nevidomého. Zjistili jsme, že vodící pes neslouží 

jen k práci, ale je to i rodinný společník. Nevidomá přišla o zrak ve svém dětství  

a myslela si, že psa nepotřebuje. Později si ji při návštěvě cvičícího centra pes vybral sám. Trvalo jí celé 

dva roky, než mu začala plně důvěřovat. Své dokonalé vycvičení jí stvrdil až náročnou cestou přes půlku 

Prahy, kde to neznal, a to bez pomocníka. Bohužel pejsek zemřel v mladém věku na rakovinu. Nového psa 

Anděla má paní teprve chvíli a pořád si k sobě hledají cestu. Vodící pes pomáhá nevidomým v běžných 

denních situacích. Upozorňuje je na překážky v cestě, na schody, ale také je upozorní, když jim něco spadne 

na zem, dokáže nevidomého zavést na správné místo v MHD. Vodící psi mohou vstoupit kamkoliv kromě 

bazénů. Chodí po levé straně, protože v pravé ruce má nevidomý slepeckou hůl. Pes musí umět rozlišovat, 

kdy je v práci a kdy je čas na zábavu.  

Překvapilo nás, jak dobře jsou psi vycvičeni. Pán z instituce nám vysvětlil, že výcvik má tři fáze. 

V první fázi si osvojí většinu úkonů a povelů, v druhé fázi se dovednosti fixují a dochází k seznámení psa 

s klientem. Ve třetí fázi se vše dolaďuje a klient se vídá se psem co nejčastěji. Pes je připraven k práci po 

složení závěrečné zkoušky. 

Návštěva se nám moc líbila. Odnesli jsme si spousty zajímavých poznatků a máme větší přehled  

o životě bez zraku. 

žákyně Terberová, Vítková, 4.B 
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NEFORMÁLNÍ SETKÁNÍ ŘEDITELŮ A VEDOUCÍCH ODBORNÝCH VYUČUJÍCÍCH 

Ve čtvrtek dne 13. 1. 2022 se konalo v pořadí již třetí neformální setkání ředitelů a vedoucích odborných 

vyučujících z partnerských škol zapojených do Centra odborného vzdělávání pro zdravotnictví, 

realizovaného v rámci projektu iKAP JMK II. Setkání se zúčastnil také Mgr. Lucien Rozprým, vedoucí 

odboru školství a hlavní manažer projektu. Celým programem provázela Mgr. Jana Váňová, garantka 

centra, prostřednictvím připravené prezentace, v rámci které vystoupili všichni členové organizačního týmu 

v čele s paní ředitelkou, která setkání zahájila úvodním slovem. Hlavní myšlenkou a cílem setkání bylo 

shrnutí aktivit a činností za poslední období, pozvánka na workshop „Bolest v paliativní péči“  

a pozvánka na zapojení se do výuky v simulačním centru. Všem účastníkům byly předány instrukce, jakým 

způsobem se mají přihlásit, chtějí-li se workshopu nebo výuky zúčastnit. Dále jim byl předán bulletin  

a ukázána simulační místnost s hlavními modely, pomůckami a trenažery. V rámci setkání byly také všichni 

požádáni, aby na svých webových stránkách škol uvedli své zapojení do projektu. Při té příležitosti jim 

garantka ukázala webové stránky naší školy s aktivními odkazy a jejich možnost využití ve vlastní výuce. 

Celé setkání probíhalo v příjemné, klidné a přátelské atmosféře. 

Zapsala Mgr. Bc. Jana Soudková 

 

 

Přehled účastníků setkání 

Mgr. Lucien Rozprým, vedoucí oddělení, odbor školství, oddělení prevence a volnočasových aktivit, hlavní 

manažer projektu iKAP JMK II.  

PhDr. Zuzana Číková, ředitelka Střední zdravotnické školy Brno, Jaselská, příspěvkové organizace 

Mgr. Jana Váňová, odborný garant COV pro zdravotnictví, zástupkyně ředitelky Střední zdravotnické školy 

Brno, Jaselská, p.o. 

Bc. Kateřina Mráziková, DiS., finanční manažerka COV 

Mgr. Martina Cahová, metodik simulačního centra pro ošetřovatelství Střední zdravotnická škola Brno, 

Jaselská, p.o.Mgr. Helena Čermáková, metodik odborného vzdělávání Střední zdravotnická škola Brno, 

Jaselská, p.o. 

Mgr. Bc. Jana Soudková, metodik odborného vzdělávání Střední zdravotnická škola Brno, Jaselská, p.o. 

Ing. Šárka Kamenská, ředitelka Střední manažerské a zdravotnické školy Břeclav 

Mgr. Jitka Vojtová, odborná vyučující Střední manažerské a zdravotnické školy Břeclav 

Mgr. Anna Kotvrdová,odborná vyučující Církevní střední zdravotnické školy Grohova 



87 
 

Mgr. Jiří Votoček, garant oboru všeobecná zdravotní sestra, Vyšší odborné a střední zdravotnické školy 

Boskovice 

Mgr. Petra Juřeníková, Ph.D., Metodická vedoucí odborných předmětů a vedoucí učitelka odborných praxí 

pro zdravotnické obory, Střední zdravotnické školy Evangelické Brno 

Mgr. Liana Greiffeneggová, ředitelka Vyšší odborné zdravotnické školy Brno 

Mgr. Zuzana Jirešová, odborná vyučující Gymnázia a Střední zdravotnické a ekonomické školy Vyškov 

RNDr. Václav Klement, ředitel Gymnázia a Střední zdravotnické a ekonomické školy Vyškov 

Mgr. Ivana Peřinová, zástupkyně ředitele pro odborné vzdělávání, Střední zdravotnické školy a vyšší 

zdravotnické školy Znojmo, p. o.  
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Den otevřených dveří 

V úterý dne 18. 1. 2022, proběhl v pořadí již druhý den otevřených dveří. Vzhledem 

k pokračující nepříznivé epidemiologické situaci jsme opět spustili online přihlašování zájemců. Program 

připravili naši IT technici, Mgr. Mikyna a Mgr. Cetl. Tento program nám následně vygeneroval skupiny 

zájemců s danými časy, podle kterých zajistil hlavní organizátor dne Mgr. O. Otava pedagogický doprovod 

daných skupin. Zájemci byli rozděleni do skupin po 6 osobách. Skupinku měl na starost vždy jeden 

pedagog, který během 20 minut ukázal zájemcům celou školu od suterénu pro třetí patro. Zájemci z řad 

žáků základních škol a jejich zákonní zástupci si mohli prohlédnout třídy, odborné učebny a další zázemí 

pro žáky. Mohli se také zapojit do výuky, např. v první pomoci, kde si zájemci vyzkoušeli kardiopulmonální 

resuscitaci na modelech dospělého i dítěte. V odborných učebnách ošetřovatelství viděli zájemci nejen 

vybavení učeben, ale i výkony, které se žáci ve škole učí, např. polohování nemocných. Škola byla cíleně 

vyzdobena výrobky žáků oboru sociální činnost. Jednalo se o obrazy, které tito žáci tvořili s klienty Centra 

Kociánka. Učebna č. 26 byla vybavena pomůckami, které žáci tohoto oboru používají ve výuce. V přízemí 

školy si mohli zájemci zakoupit časopis, prioritně vytvořený pro den otevřených dveří. Časopis obsahoval 

informace o přijímacím řízení a základní informace o škole. Tento časopis mohl vzniknout za podpory 

SRPD (spolek rodičů a přátel dětí školy), proto cena byla spíše symbolická, prodával se za 10 Kč. Dále si 

zájemci mohli odnést letáky školy a různé drobnosti, které jsme získali v rámci sponzorských darů od 

pojišťoven a zdravotnických firem. Dne otevřených dveří se celkem zúčastnilo kolem 200 účastníků a podle 

jejich vzkazů v naší návštěvní knize se povedl. 

Zpracovala: Mgr. Bc. Jana Soudková 
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Centrum Kociánka – dílničky 

Zpětná vazba žáků 3. ročníků sociální činnosti: 

Denča 

Dílničky se mi líbily. Myslím si, že práce s klienty byla přínosná jak pro nás, tak i pro klienty. 

Nejvíce se mi líbilo povídání si o životních hodnotách a hlubší poznávání se s klienty. Celý program  

i s malováním svých hodnot se mi líbil a ráda bych se někdy zúčastnila znovu. 

Terka 

Program mě bavil a ráda bych zase něco takového podnikla. Seznámili jsme se s klienty a navzájem 

jsme se pobavili. Jsem ráda za takovou zkušenost. 

Anička 

Na dílničkách se mi moc líbilo. Bylo to něco nového a zajímavého. Program byl pěkně vymyšlený, 

protože jsme měli možnost se seznámit s klienty a naše spolupráce byla tak plynulejší a lepší. Všichni byli 

moc milí a byli rádi, že si s námi mohli popovídat. 

Terka 

Moc se nám to líbilo. Byla to příjemná změna praxí. Poznali jsme to zase z jiného pohledu.  

Kristýna 

Líbila se mi příjemná atmosféra a byla to fajn zkušenost. 

Kristýna 

Paní byla velmi energická a dobře naladěná. Všichni jsme se hrozně moc bavili. Poslechli jsme si 

krásnou pohádku, zatančili si a pak malovali obrazy. Bylo to moc fajn. 

Kačka 

Dílničky byly fajn. Byla to hezká změna oproti našim praxím. Sem tam mi to bylo nepříjemné, 

kvůli mé introvertní povaze. Klienti byli fajn, malování obrazů s nimi bylo obohacující.  

Ingrid 

Program byl zábavný, bylo to i celkem relaxující. Získali jsme nové zkušenosti + poznali jsme lidi  

i z jiného pohledu.  
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WORKSHOP – bolest v paliativní péči 

Dne 19. ledna 2022 se uskutečnil třetí workshop pořádaný v rámci projektu Implementace KAP MK II  

s registračním číslem CZ.02.3.68/0.0/0.0/19_078/0017177 v rámci Operačního programu Výzkum, vývoj 

a vzdělávání. 

Workshop se konal přímo ve Fakultní nemocnici u svaté Anny.  Zúčastnilo se ho 15 zástupců ze škol, 

které jsou partnery projektu. 

Obsahem workshopu byly přednášky zaměřené na paliativní péči a bolest. Vedli je odborníci daných 

oborů. 

V úvodu proběhla přednáška MUDr. Světlákové, primářky Domu léčby bolesti s hospicem  

sv. Josefa z Rajhradu. Osvětlila fungování paliativní péče, její druhy a provedla nás praktickou částí. Ta 

byla zaměřena na komunikaci s klientem v komplikovaných nebo nečekaných situacích. 

Druhá přednáška, vedená MUDr. Hřibem z Ambulance bolesti při I. chirurgické klinice FNUSA, byla 

zaměřena na bolest z pohledu lékaře. MUDr. Hřib nám uvedl novinky v léčivech, základní kombinace léků 

a jejich rizika a v druhé polovině své přednášky se věnoval léčebnému konopí, které používá v léčbě bolesti 

i ve své ambulanci. 

Po polední pauze následovala exkurze na Ambulanci bolesti při I. chirurgické klinice FNUSA. Exkurzí 

nás provedla staniční sestra paní Kamila Ondráčková, DiS., která se zaměřila na bolest  

z pohledu sestry a osvětlila nám postup přijetí nemocného a základní vyšetření, která nemocný absolvuje. 

Rovněž se zaměřila na lékové kombinace z čistě praktického hlediska. Taktéž nás seznámila s novinkami 

v oblasti ambulantní péče – indikace a použití náplastí s kapsaicinem, dávkovače na analgetika, která se 

implantují podkožně, elektrostimulace aj. 

Po zodpovězení mnoha otázek následovala čistě praktická část, jejíž obsahem byla muzikoterapie  

a její využití při léčbě bolesti. P. Petřík, absolvent kurzu muzikoterapie na MU, nás po krátké úvodní 

přednášce provedl relaxací za použití různých hudebních nástrojů a melodií. Po ukončení relaxace nás se 

všemi nástroji seznámil a umožnil nám jejich praktické vyzkoušení. 

V závěru workshopu proběhla krátká diskuze a vyplnění autoevaluačního dotazníku. 

 

Program workshopu: 

Paliativní péče v praxi – MUDr. Lucie Světláková 

Bolest z pohledu lékaře – tradice a novinky – MUDr. Radovan Hřib 

Léčba z pohledu sestry – Kamila Ondráčková, DiS. 

Využití muzikoterapie v paliativní péči – Bohuslav Petřík 

Zapsala: Mgr. Helena Čermáková 
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Teplákový den 

Dne 24. ledna 2022 proběhl na naší škole SZŠ Jaselské teplákový den. Byla relativně vysoká účast. Myslíme 

si, že takové akce jsou užitečné pro stmelení kolektivu a vytržení z každodenní rutiny od učení, navíc nám 

to zpestřilo obtížnější období před pololetním vysvědčením. Akce si užíváme a těšíme se na další. 

Zástupci školního parlamentu 
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Změny koronavirových opatření v únoru 2022 

2. února: 

● Nejvyšší správní soud vydal rozsudek, ve kterém zrušil mimořádné opatření, podle něhož měli 

zapovězený vstup do restaurací, ubytovacích zařízení a obecně celé kultury všichni, kteří 

neprodělali v posledních 180 dnech nemoc nebo nebyli očkováni. Vláda ještě tentýž den po jednání 

potvrdila, že od 9. února se nebudou ve stravovacích a kulturních zařízeních vyžadovat covidové 

certifikáty; 

7. února: 

● ředitelé škol mohou vyhlásit až deset dní mimořádného volna nebo zavést distanční výuku, pokud 

to bude potřeba kvůli velké absenci pedagogů v důsledku koronavirové karantény; 

15. února: 

● pro všechny lidi starší 18 let se zkracuje platnost očkovacího certifikátu na 270 dní, a to v případě, 

že nebyla podána posilující (třetí) dávka; 

18. února: 

● skončí plošné testování ve školách i firmách; 

19. února: 

● izolace po nákaze koronavirem se prodlouží z pěti na sedm dní, zároveň však se ve stejný den 

ruší povinná karanténa po kontaktu s nakaženým. 

 

Zapsala: Mgr. Barbora Švrčková 
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Erasmus Vídeň 6. 2. – 19. 2. 2022 

V neděli 6. 2. 2022 se vydala skupina 11 žáků (10 děvčat a jeden chlapec) z 2 a 3. ročníků oboru sociální 

činnost a zdravotnické lyceum v doprovodu Mgr. Jany Váňové a Mgr. Zuzany Klimešové na 14denní stáž 

do Vídně.  

Po příjezdu jsme nebyli zrovna okouzleni zevnějškem ubytování, vzhled budovy nás celkem vyděsil, 

ale když jsme se dostali dovnitř, nastalo příjemné překvapení, ubytování bylo pěkné, pohodlné. Byli jsme 

spokojeni a následujících 14 dní probíhalo v příjemně strávené atmosféře.  

Bohužel z důvodu covidových opatření nás organizace pořádající stáž nemohla zařadit do žádných 

sociálních organizací, proto jsme měli náhradní program, který spočíval ve vytvoření projektu v anglickém 

jazyce, v návštěvě muzeí, výstav a poznávání památek města Vídně. 

V den příjezdu jsme ještě neměli sestavený program, proto jsme se vydali k nejbližším památkám, 

jako je například Hundertwasserhaus. Od druhého dne pobytu byl již vytvořen program a navštívili jsme 

následující památky: rakouská národní knihovna, galerie Albertina, přírodovědecké muzeum, 

uměleckohistorické muzeum, anatomicko-patologické muzeum, technologické muzeum, zámek 

Schönbrunn, Belvedere a Stephansdom. Návštěvy jsme absolvovali většinou dopoledne, poté jsme měli 

volno, kdy jsme si mohli individuálně vybrat svůj vlastní program. Někteří z nás šli prozkoumávat město 

Vídeň, jiní se věnovali sportu či odpočinku. Ve zbytku času jsme pracovali na projektu, který jsme dostali 

zadaný zvlášť od vyučujících a od hostitelské organizace. 
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Dny začínaly pro každého v jinou dobu. Část z nás si přivstala v 6.30 hodin ráno a věnovala se cvičení  

a část radostně vyspávala až do snídaně, což bylo v 8.30 hod. Po snídani, kterou jsme měli dovezenou 

společně s jídlem na celý den, jsme se připravili na odchod. Následně jsme strávili  

3–4 hodiny návštěvou některé z výše uvedených památek. Večery jsme trávili všichni společně, povídali si 

nebo hráli deskové hry.  

Ve Vídni jsme se rychle zorientovali, po pár dnech jsme měli přehled o městě a věděli, jak cestovat 

metrem i místní MHD. Na našich cestách jsme se dostali i do situací, kdy jsme se potřebovali domluvit,  

a tak jsme měli možnost ověřit si své jazykové dovednosti. 

Při rozhodování, zda se máme zapojit do projektu ERASMUS, jsme váhali, protože to znamenalo 

opustit naši komfortní zónu, ale rozhodně toho nelitujeme. Hodně nás to posunulo vpřed a zanechalo to 

v nás příjemné pocity. Na konci pobytu nám bylo umožněno vydat se na exkurzi do jednoho ze zařízení, 

kde jsme měli vykonávat odbornou praxi. Díky tomu jsme lépe poznali, jak funguje systém péče 

v Rakousku. Nelze také opomenout, že za dobu pobytu jsme celkem absolvovali 4 testy PCR, naštěstí vždy 

bez pozitivního výsledku.  

Výstupem z této stáže bylo natočení denního blogu v německém jazyce a vytvoření prezentace 

v anglickém jazyce na přidělená sociální zařízení ve Vídni. Pokud někdy dostanete takovou příležitost jako 

my, „popadněte ji za pačesy“ a nenechte si ji utéct.  

Zvláštní díky bychom chtěli věnovat našemu učitelskému dozoru – paní učitelce Váňové a paní 

učitelce Klimešové, které s námi měly pevné nervy a za každé situace nám pomohly. Bez nich by ten pobyt 

nebyl tak úžasný. Děkujeme, že nám důvěřovaly a nechaly nám možnosti rozhodování v tom, co chceme 

dělat. Také jsme velmi vděční paní ředitelce a paní učitelce Kašparovské, které si daly spoustu práce 

s vyřizováním a umožnily nám pobyt ve Vídni. 

Za účastníky stáže: Stela Holasová a Michaela Cahová 3L, Anna Kušová 3S 
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Den otevřených dveří (8. 2. 2022) 

I v měsíci lednu a únoru jsme organizovali „Den otevřených dveří“. Konkrétně 18. ledna a 8. února 2022. 

Při přípravě tohoto dne bylo třeba zohlednit aktuální epidemiologickou situaci. Proto naši IT technici 

vymysleli aplikaci, přes kterou se zájemci o prohlídku školy přihlašovali. Tímto jsme se chtěli vyvarovat 

riziku, že se v určitou chvíli sejde příliš mnoho lidí. I když tvorba aplikace zabrala několik dní, výsledkem 

byla verze, která umožňovala rychlé a jednoduché přihlašování zájemců. Školní kariérový poradce poslal 

všem základním školám, které měl v databázi pozvánku, obsahující pokyny k přihlašování a podmínky 

účasti. Hlavní podmínkou bylo prokázání se absolvovaným očkováním nebo negativním antigenním či PCR 

testem. V této souvislosti je třeba ocenit spolupráci výchovných poradců na základních školách. Pozvánka 

se dostala celkem rychle cílové skupině, což jsme poznali dle zájmu veřejnosti a rychlého obsazování 

nabízených termínů. Na dni otevřených dveří provázeli přihlášenou veřejnost naši pedagogové. Účastníci, 

zákonní zástupci a žáci základních škol měli možnost prohlédnout si jednotlivé učebny, ať už v rámci výuky 

nebo bez. Součásti prohlídky byl i výklad, v rámci kterého se rodiče a žáci z řad zájemců dozvěděli základní 

informace o nabízených oborech, podmínkách přijetí a stávající výuce ve škole. 

V přízemí školy bylo vyčleněno místo, kde si mohli zájemci nechat změřit krevní tlak, nasycenost krve 

kyslíkem, tzv. saturaci, odebrat krev na glykemii nebo změřit tuk v těle a BMI. Všichni zájemci  

o studium obdrželi malý dárek od České průmyslové zdravotní pojišťovny, tímto děkujeme pojišťovně za 

laskavé sponzorování akce. 

Zapsal: Tým ŠPP 
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Valentýnský den 

Den svatého Valentýna se slaví v anglosaských a dalších zemích každoročně 14. února jako svátek lásky. 

K oslavě jsme se připojili i na naší škole. Žáci měli možnost dojít v červené nebo růžové barvě, což jim 

zajistilo imunitu vůči zkoušení a testům ten den. Navíc žáci měli možnost dát do schránky valentýnské 

přáníčko pro kohokoliv ze školy. Valentýnky byli doručeny ke svým majitelům příští den a přinesly milá 

překvapení. Dokonce i učitelé nějaké dostali. Akce se vydařila a těšíme se na příští rok a krásná přáníčka. 

Zástupci školního parlamentu 
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Soutěž OSE 3. ročníky (2022) 

Dne 16. 2. 2022 proběhlo školní kolo soutěže v ošetřovatelství. Celostátní soutěž vyhlásila SZŠ Ruská, 

Praha. V letošním školním roce proběhne již 6. ročník. Tato soutěž je koncipována jako teoreticko-

praktická, soutěží žáci oboru Praktická sestra. Školního kola se zúčastnili žáci třetích ročníků – PS 3A,  

PS 3C a PS 3D. Velkou oporou a pomocí byly žákům odborné konzultantky – Ing. Hartmanová,  

Mgr. Procházková a Mgr. Křesťanová. Třída 3B se z důvodu karantény soutěžících nezúčastnila. 

Soutěž byla rozdělena na dvě části. V první části žáci prezentovali zpracované power pointové 

prezentace na téma: „Fyziologické funkce a jejich sledování“. V druhé části soutěže prováděli praktické 

odborné výkony, které si vylosovali dle zpracovaných kazuistik k dané problematice. Výkony žáků 

hodnotila porota složená z odborných vyučujících. Soutěž proběhla v prostorách nově vybudovaného 

Centra odborného vzdělávání. 

Soutěž zahájila a ceny osobně předala paní ředitelka PhDr. Zuzana Číková. 

 

Výkony a znalosti soutěžících hodnotila odborná porota: 

Mgr. Martina Cahová, Mgr. Dana Hauserová a Mgr. Hana Kašparovská 

 

Organizační tým (příprava kazuistik, pomůcek, učebny a cen pro soutěžící): 

Mgr. Martina Cahová, Mgr. Iva Lambova, Mgr. Ludmila Sapáková a Mgr. Jana Soudková 

 

Výsledky: 

1. místo – Daniel Vejražka, PS 3A 

2. místo – Karolína Pokorná, PS 3C 

3. místo – Kristýna Různarová, PS 3A 

 

Gratulujeme a děkujeme za účast v soutěži! 

 

Vítěz školního kola Daniel Vejražka bude reprezentovat naši školu v Praze na SZŠ Ruská, kde proběhne 

25. března 2022 6. ročník soutěže v ošetřovatelství.  

Děkujeme odborným vyučujícím, které se podílely na přípravě žáků i celé soutěže. Ceny do soutěže 

věnovalo SRPD při SZŠ Brno, Jaselská, příspěvková organizace. 

Mgr. Martina Cahová (předsedkyně MS OSE) 
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Soutěž OSE 4. ročníky (2022) 

Dne 17. února 2022 proběhlo školní kolo soutěže „Moje nejzajímavější kazuistika“. 

Kazuistiky prezentovali žáci tříd 4A, 4B, 4C a 4D denního studia oboru Praktická sestra. Celkem bylo 

prezentováno 9 ošetřovatelských kazuistik. Žáci třídy 4A z důvodu karantény prezentovali své kazuistiky 

online. Soutěž proběhla v prostorách nově vybudovaného Centra odborného vzdělávání. 

Výkony žáků hodnotila porota složená z odborných vyučujících a porota z řad žáků. Soutěž podpořila 

a ceny osobně předala paní ředitelka PhDr. Zuzana Číková. 

 

Výkony a znalosti soutěžících hodnotila odborná porota: 

Mgr. Martina Cahová 

Mgr. Iva Křesťanová 

Mgr. Lenka Neumanová 

 

Výsledky: 

1. místo – Filip Kalášek, PS 4D  

2. místo – Veronika Prágerová, PS 4C 

3. místo – Michaela Krejčí, PS 4C 

 

Vítěz školního kola Filip Kalášek bude reprezentovat naši školu ve Zlíně na Festivalu ošetřovatelských 

kazuistik, soutěž proběhne online formou 23. března 2022. 

Děkujeme všem žákům za velice pěkné a na odborné úrovni zpracované kazuistiky. Poděkování patří 

i všem odborným vyučujícím za odbornou pomoc a cenné rady žákům při zpracování kazuistik. 

Ceny do soutěže věnovalo SRPD při SZŠ Brno, Jaselská, příspěvková organizace. 

Mgr. Martina Cahová (předsedkyně MS OSE) 
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Lyžařský výcvikový kurz – Ostružná 

V termínu 21. 2. – 25. 2. 2022 se konal LVK na Ostružné. Kurzu se zúčastnilo 71 žáků  

a 7 pedagogů. Vyjeli jsme v 8 hodin ráno od Janáčkova divadla. Na Ostružnou jsme přijeli  

o půl 12. Poté jsme se ubytovali a následoval oběd. Po obědě jsme se vydali na procházku, abychom si 

prohlédli lyžařské areály v Ostružné, Petříkově a na Ramzové. Ušli jsme asi 8 km. Večer byla přednáška 

pana učitele Milčáka o chování na horách a na sjezdovce. Druhý den jsme šli lyžovat do areálu Jonas park 

v Ostružné. Dopoledne jsme se rozdělili do družstev a odpoledne jsme pokračovali ve výcviku. Další  

2 dny jsme lyžovali v lyžařském středisku Ramzová. Počasí nám přálo a všichni jsme si to užili. 

Zapsala: Mgr. Zuzana Horynová 
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Školní kolo soutěže v psychologii 

Dne 22. 2. 2022 proběhlo školní kolo psychologické olympiády na téma: „Setkání s radostí“. Soutěž se 

konala v odborné učebně psychologie. 

Své práce představilo 8 žáků ze třetích ročníků oborů praktická sestra, zdravotnické lyceum  

a sociální činnost. Podporu soutěžícím osobně vyjádřila paní ředitelka PhDr. Zuzana Číková. 

Výkony žáků hodnotila odborná porota: 

Mgr. Iva Lambova 

Mgr. Lenka Čadová 

Mgr. Blanka Petříková 

Výsledky: 

1. místo: Kateřina Nentvichová (3.B) 

2. místo: Matěj Zourek (3.C) 

3. místo: Markéta Pokorná (3.L) 

Žákyně, která obsadila 1. místo, bude školu reprezentovat v krajském kole, které se uskuteční 16. března 

2022 v budově Klvaňova gymnázia a Střední zdravotnické školy v Kyjově. Děkujeme všem soutěžícím a 

jejich učitelům předmětu psychologie. 

Ceny do soutěže věnovalo SRPD při SZŠ Brno, Jaselská, příspěvková organizace a Školní poradenské 

pracoviště, SZŠ Brno, Jaselská, příspěvková organizace. 

Zapsala: Mgr. Dagmar Procházková (předsedkyně MS PSL) 
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Slavnostní vyhlášení výsledků XVI. ročníku Literární soutěže 

Literární soutěž, pořádaná ředitelstvím školy, se v tomto roce konala již po dvaadvacáté. Žáci, kteří se do 

soutěže zapojili, si vybírali i tentokrát ze 3 témat. Letos se zúčastnilo celkem 11 autorek ze všech oborů – 

ZL (4ž) a PS (6ž) a SČ (1ž). Letošní ročník byl výjimečný nejen svým datem a ročníkem, ve kterém 

převažovaly „dvojky“, ale také tím, že byla udělena 2 první místa a jedna ze studentek – Barbora Kyjovská 

(3.D) - odevzdala do soutěže 2 příspěvky. 

 Nad tím, jak celosvětová pandemie Covidu ovlivnila naše životy, uvažovaly ve svých textech na téma 

„Lockdown aneb co mi dal, nebo vzal uplynulý rok“   3 studentky. 

Do „zákoutí, kam se rády vracejí“ (téma č. 2) nás pozvaly žákyně 3. ročníků – Kristýna Jelínková 

(3.S), Laura Dolejší (3.C) a Emma Němčanská (1.D).  

Nejatraktivnějším se letos ukázalo být téma č. 1 - vypravování „Moje setkání s tajemnem,“ které si 

vybralo 6 studentek. Z těchto příspěvků porotu zaujaly zejména práce Ley Němcové (1.LA), Kateřiny 

Bílkové (1.LB) a Barbory Kyjovské (3.D).  

Lea Němcová nazvala svůj text Poslední slova a je to příběh člověka, který „svojí žárlivostí zničil život 

nejen sobě, ale i ostatním lidem v jeho okolí,“ jak sama píše. A věnovala ho „všem, kterým někdo udělal 

šrámy na duši.“ 

Bára Kyjovská zachytila setkání s tajemnem, založené na pravdivé události, a oživuje příběh holčičky, 

která tragicky zemřela. 

Kateřina Bílková nás svým textem zavedla do světa fantazie a rozezněla v něm „svůj sbor strachu, 

operu hrůzy a melodii děsu.“   

 

1. místo  Barbora KYJOVSKÁ (3.D)  knižní poukázka v hodnotě 400 Kč 

 

 Lea NĚMCOVÁ (1.LA)  knižní poukázka v hodnotě 400 Kč 

 

2. místo  Tereza MACKŮ (4.L)                knižní poukázka v hodnotě 300 Kč  

 

3. místo  Kateřina BÍLKOVÁ (1.LB) knižní poukázka v hodnotě 200 Kč  

 

 

 

VŠEM OCENĚNÝM BLAHOPŘEJEME! 

       Mgr. Lada Opravilová za vyučující ČJL 



130 
 

 

    

 

 

 



131 
 

 

    

 



132 
 

 

 

 



133 
 

Workshop – bolest v paliativní péči 

Dne 24. února 2022 se uskutečnil čtvrtý workshop pořádaný v rámci projektu Implementace KAP JMK II 

s registračním číslem CZ.02.3.68/0.0/0.0/19_078/0017177 v rámci Operačního programu Výzkum, vývoj 

a vzdělávání. 

Workshop se konal opět ve Fakultní nemocnici u svaté Anny, kde bylo taktéž zajištěno občerstvení.  

Zúčastnilo se ho 16 zástupců ze škol, které jsou partnery projektu. 

 

Program workshopu: 

Paliativní péče v praxi – MUDr. Lucie Světláková 

Bolest z pohledu lékaře – tradice a novinky – MUDr. Radovan Hřib 

Léčba z pohledu sestry – Kamila Ondráčková, DiS. 

Využití muzikoterapie v paliativní péči – Bohuslav Petřík 

 

Všichni přednášející souhlasili se zveřejněním svých prezentací na webových stránkách naší školy – viz 

zápis z workshopu konaného dne 19. 1. 2022.  

Workshop proběhl opět ve velmi přátelské atmosféře, všichni zúčastnění se zapojili velmi aktivně, 

a to nejen v praktické části workshopu – na ambulanci bolesti, kde nás provázela staniční sestra  

pí. Ondráčková, ale také při muzikoterapii v závěru workshopu. 

Zapsala: Mgr. Helena Čermáková 
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Březen 
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Změny koronavirových opatření v březnu 2022 

1. března:  

● každý občan (očkovaný i neočkovaný) bude mít nárok na jeden PCR test měsíčně zdarma; 

13. března: 

● jedním z dalších zásadních rozvolnění je odložení respirátorů všude kromě veřejné dopravy  

a zdravotnických a sociálních zařízení. 
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Pomoc Ukrajině 

Začátkem března proběhla na naší škole pod záštitou školního parlamentu materiální sbírka pro Ukrajinu. 

Podíleli se na ní zejména žáci a pedagogové naší školy. Tato humanitární pomoc pro Ukrajinu byla 

prováděna ve spolupráci se Střední průmyslovou školou chemickou v Brně. Shromážděná materiální pomoc 

byla předána expediční klubovně v Králově poli, která zajistí předání pomoci. 

Odkaz na expediční klubovnu: https://www.facebook.com/groups/1284289675314851 

    

 

 

 

https://www.facebook.com/groups/1284289675314851
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Zpráva z Psychologické olympiády 

Ve středu 16. 3. 2022 se konal na KG a SZŠ Kyjov, p. o. 17. ročník regionálního kola Psychologické 

olympiády na téma Setkání s radostí. Regionálního kola se zúčastnilo celkem  

12 žáků z 5 škol. Naši školu reprezentovala žákyně Kateřina Nentvichová ze třídy PS 3B. 

Jméno a příjmení žáka/kyně Škola 

Eliška Pospíšilová 

Jan Zeman 

Lenka Hrubá 

Gymnázium a SOŠZE Vyškov, p.o. 

Kateřina Fousková 

Eliška Kružíková 

SOU a SOŠ SČMSD, Znojmo, s.r.o. 

Kateřina Nentvichová SZŠ Brno, Jaselská, p.o. 

Daniel Valášek 

Klára Gruberová 

Kristýna Rudická 

SZŠ a VOŠZ Znojmo, p.o. 

Sára Meclová 

Eliška Zahradníková 

Albert Löffler 

KG a SZŠ Kyjov, p.o. 

  

Výkony žáků posuzovala šestičlenná porota ve složení: 

Mgr. Michaela Moudrá, ředitelka Městské knihovny Kyjov 

Ing. Vladimíra Křížková, ředitelka Domova pro seniory Bažantnice v Hodoníně 

Mgr. Marta Kadlecová, Dis., ředitelka Centra pro neslyšící Hodonín 

Bc. Antonín Kuchař, místostarosta města Kyjov 

Mgr. Zdeněk Gloz, profesionální trenér paměti 3. stupně 

Tomáš Cibulka, žák 4. ročníku oboru praktická sestra KG a SZŠ Kyjov, p.o., vítěz předchozích ročníků 

školních kol ze SZŠ 

Na prvním místě se se 142 body umístila Eliška Zahradníková z KG a SZŠ Kyjov, p.o., na druhém místě 

se 137 body Klára Gruberová ze SZŠ a VOŠZ Znojmo, p.o. a na třetím místě se 125 body Daniel Valášek 

ze SZŠ a VOŠZ Znojmo, p.o. Všichni soutěžící byli oceněni pamětním listem a sladkou odměnu. 
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Strávily jsme s Kateřinou příjemné dopoledne. Všechny prezentace byly zajímavé a žáci pojali zadané téma 

z různých úhlů pohledu, například pomáhání dobrovolníků po tornádu, dětská radost, radost z jídla, radost 

a alkohol, radost ze stráveného času s rodinou a přáteli, radost ze sportu apod. 

Zapsala: Mgr. Lenka Čadová 
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Školní kolo soutěže první pomoci 

Dne 25. března 2022 na naší škole proběhlo školní kolo soutěže v první pomoci. Soutěžila tříčlenná družstva 

druhých ročníků oboru praktická sestra, zdravotnické lyceum a sociální činnost a tři tříčlenná družstva 

třetích ročníků, konkrétně třídy 3L a PS 3C. Soutěžilo celkem rekordních 15 družstev. Soutěž probíhala na 

pěti stanovištích. Soutěžící prověřili nejen teoretické znalosti z první pomoci, ale také zručnost, postřeh  

a fyzickou zdatnost. V praktické části soutěžní družstva předvedla poskytnutí první pomoci na konkrétní 

modelové situaci. 

Stanoviště pro modelové situace byla rozmístěna v suterénu školy (školní třída, kotelna)  

a na školní zahradě. V tělocvičně měli soutěžící za úkol správně manipulovat se zraněným  

s poraněním páteře a poté proběhnout dráhu s nosítky na čas. Každé družstvo tak prošlo pěti stanovišti. 

Všichni zúčastnění si mohli vyzkoušet ošetření otevřených zlomenin, ošetření  

a poskytnutí první pomoci při srdeční zástavě, popáleninách a šoku. Modelové situace připravovaly 

odborné učitelky, které učí první pomoc, zároveň také maskovaly společně s jejich pomocníky z řad žáků. 

Herci a herečky byli členové dramatického kroužku a žáci PS 4A. Modelové situace, se kterými se soutěžní 

družstva byla nucena popasovat, se mohou kdykoliv v reálném čase ve škole stát. 

Letošní školní kolo bylo mimořádné. Vzhledem k současné situaci na Ukrajině  

a proticovidovým opatřením – karanténám, které nás stíhaly od začátku školního roku, jsme ani nedoufali, 

že se akce uskuteční. Byli jsme velmi potěšení skvělými výkony všech družstev  

a velkým zájmem žáků naší školy o první pomoc. 

Vítězným družstvem se stali žáci PS 2C ve složení Vít Matějka, Adéla Kerdová  

a Anna Kyšová a v kategorii starších žáků pak zvítězilo chlapecké družstvo ve složení: Ondřej Zábrš, Lukáš 

Hochman a Tadeáš Rataj. 

Děkujeme všem studentům za nadšení a velice kvalitní připravenost k soutěži. Poděkování patří také 

všem odborným vyučujícím za přípravu soutěžních družstev a celému týmu vyučujících  

i žáků, kteří se podíleli na organizaci soutěže. 

Zapsala: Mgr. Dominika Babáková (metodická vedoucí PRP) 
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Celostátní soutěž ošetřovatelství na téma „Fyziologické funkce a jejich sledování“ 

Dne 25. března 2022 proběhl šestý ročník celostátní soutěže ošetřovatelství na SZŠ Ruská v Praze pro třetí 

ročníky oboru praktická sestra. Naši školu reprezentoval vítěz školního kola Daniel Vejražka ze třídy 3. A. 

V Praze se setkalo celkem 12 soutěžích z celé České republiky. Soutěž probíhala ve stejném duchu jako na 

naší škole. V teoretické části žáci prezentovali své zpracované power pointové prezentace  

a v praktické části prováděli odborné výkony, které byly hodnoceny porotou. Výkony všech zúčastněných 

žáků byly vyrovnané, s minimálními rozdíly mezi soutěžícími. I když se nám nepodařilo získat umístění na 

předních pozicích, hodnotíme účast na soutěži jako přínosnou. 
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Velikonoční tvoření 

Velikonoční tvoření proběhlo 30. 3. od 14:30 v učebně 30. Je velká škoda, že se nezúčastnili žádní žáci. 

Tým kroužku tvořil velikonoční vajíčka, zajíčky na větvičky, zápichy do květináčů a ovečky z papíru. 

Vytvořené výrobky posloužily k výzdobě školy.  
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Duben 
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Šerpování čtvrtých ročníků 
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Městské kolo ve florbale chlapců 

Žáci SZŠ Jaselská (chlapci) se dne 21. 4. 2022 zúčastnili městského kola ve florbale SŠ.  

 

Ve skupině postupně odehráli 3 zápasy: 

1. zápas proti Gymnáziu Brno, třída Kapitána Jaroše, 

2. zápas proti SPŠ Brno, Purkyňova, 

3. zápas proti Gymnáziu Matyáše Lercha, Brno. 

 

Kluci v tvrdé konkurenci obstáli důstojně, ale bohužel se jim nepovedlo vyhrát ani jeden zápas.  

S výkonem kluků jsem byl spokojen. Snažili se, co jim síly stačily. Kluci se těší na další reprezentaci 

školy.  

Mgr. Peter Milčák 
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Městské kolo ve florbale dívek 

Dne 22. 4. 2022 se uskutečnilo městské (okresní) kolo ve florbale dívek. Děvčata hrála ve skupině  

s týmy Bezpečnostně právní akademie a se střední školou Merhautova. Bohužel oba zápasy prohrály.  

S výkonem děvčat jsem spokojená, bylo vidět jejich zapálení pro hru. Jak se říká, není důležité vyhrát, ale 

zúčastnit se. Děkujeme děvčatům za vzornou reprezentaci naší školy. 

Složení družstva: 

Vendula Kmentová (3D), Sára Varholová (4S), Denisa Tůmová (3B), Tereza Hanušová (3L), Lucie 

Culková (2A), Amélie Rosenbreierová (2A), Bára Zemánková (1S), Lucie Musilová (1LA) a Karolína 

Vitulová (1LA). 

Zapsala: Mgr. Hana Ondrášková 
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Městské kolo středních škol ve volejbale 

Dne 22. 4. 2022 se uskutečnilo městské (okresní) kolo ve volejbale. Děvčata hrála ve skupině s týmy 

gymnázium Tř. Kpt. Jaroše a gymnázium Vídeňská. První zápas jsme hrály s gymnáziem Kpt. Jaroše, který 

jsme bohužel prohrály. Druhý zápas s gymnáziem Vídeňská jsme vyhrály 2:0 a ve skupině jsme skončily 

druhé. Děvčata hrála výborně. Děkujeme za vzornou reprezentaci školy! 

Složení družstva: Sára Němcová 2.D 

Michaela Rutarová 3.B 

Natálie Přibylová 2.L 

Markéta Lániková 2.B 

Nikol Kotolanová 1LB 

Adéla Hnátová 1LA 

Eva Nekudová 2.L 

 

Mgr. Zuzana Horynová (vedoucí družstva) 
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Poslední zvonění čtvrtých ročníků 
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Předávání vysvědčení v nemocnici u sv. Anny 
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Květen 
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Nedej pokušení šanci 

Dne 5. 5. 2022 proběhla v kině Scala přednáška PČR s tématem „Nedej pokušení šanci“, která je rozšířením 

již existujícího projektu Nedej drogám šanci. Přednášky se zúčastnily všechny první ročníky naší školy. 

Tento projekt má napomoci mladým lidem vyhodnotit rizika užívání návykových látek. Během dopoledne 

se posluchači seznámili v krátkých vstupech s negativními vlivy užívání drog a setkali se  

i s kriminalistou, který se zabývá drogovou trestnou činností a dopravními nehodami, v jejichž pozadí stál 

alkohol. 

 

 

Dopravní soutěž mladých cyklistů 2022 - okresní kolo 

Dne 9. května 2022 se žáci naší školy účastnili dopravní soutěže mladých cyklistů, tentokrát ne v roli 

soutěžících, ale jako modely a hodnotitelé v disciplíně poskytování první pomoci. 

Soutěž probíhala v areálu dopravního hřiště v Brně na Riviéře za účasti dopravní policie České 

republiky a zástupců BESIPu. 

Soutěže se účastnily dvě kategorie žáků ZŠ. Mladší žáci ze čtvrtých tříd a starší žáci převážně ze 

sedmých tříd škol okresu Brno a Brno-venkov. 
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Mimo naše stanoviště „Poskytování první pomoci v dopravě“ žáci ZŠ měli ještě znalostní testy, jízdu 

zručnosti, bludiště a další disciplíny.  

 

Na stanovišti první pomoci si soutěžící vylosovali modelovou situaci a vždy jeden soutěžící ošetřil jednoho 

zraněného. Hodnotila se bezpečnost zraněného, rychlost a správnost volání záchranné služby  

a poskytnutí laické první pomoci. 

Všichni mladí cyklisté byli výborně připraveni, přesto tréma nebo setkání s krví, byť umělou, 

u některých soutěžících vyvolaly slzičky. 

Naše žákyně však uměly děti utěšit, také vhodně navést ke správnému splnění úkolů a nezapomněly 

malé cyklisty i něco nového z první pomoci naučit. 

Celý den na brněnskou Riviéru svítilo sluníčko a pochvala od krajského koordinátora BESIPu potěšila 

nejen žákyně 3S, ale také paní učitelky, které je na akci doprovázely (Mgr. Kristýnu Kyselákovou,  

PhDr. Janu Toufarovou a Mgr. Dominiku Babákovou). 

Zapsala: Mgr. Dominika Babáková 
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Slavnostní vyřazení 3.Vb ve Dvoraně 
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Sportovně – poznávací akce Praha 20. 5. – 23. 5. 2022 

Dne 20. 5. 2022 vyjela třída 3. A na čtyřdenní výlet do Prahy. Byli jsme ubytováni v pěkném hotelu blízko 

centra. Součástí ubytování byly snídaně, které byly opravdu skutečným zážitkem. 

Cílem našeho výletu byly pamětihodnosti Prahy, což si myslím, že se podařilo a takovou třešničkou 

na dortu byla návštěva vápencových lomů, zejména Velké Ameriky neboli český Grand Canyon. Místo je 

vyhledávané filmovými společnostmi. Byly zde natáčeny scény do filmů Limonádový Joe a jiné. Bohužel 

brána do lomu je trvale zavřená, ale my jsme měli to obrovské štěstí a dostali jsme se přímo až k vodě (viz 

foto), jelikož ten den tam měli akci potápěči! Nejenom, že jsme si mohli lom prohlédnout z vyhlídky přímo 

u parkoviště nebo z pěšin vedoucích kolem Velké Ameriky, ale měli jsme i velké štěstí se přiblížit přímo 

k vodě, což byl opravdu skutečný zážitek! 

Dále jsme pokračovali směrem na hrad Karlštejn, zhruba 6 km cesty. Těsně před výstupem na hrad 

jsme se zastavili v restauraci Pod Dračí skálou, kde jsme měli dopředu domluvený oběd. Následovala 

prohlídka hradu. Těsně před odchodem z hradu jsme zbystřili herce Jana Dolanského se svojí manželkou 

Lenkou Vlasákovou. Byli velice příjemní a ochotní se s námi vyfotit (viz foto). 

Následovala cesta vlakem směr Praha, opravdu další zážitek, jelikož koleje vedou kolem řeky 

Berounky.  

Poslední večer jsme příjemně všichni poseděli nad nealkoholickými drinky a vzpomínali jsme na 

zážitky předchozích dnů. Všichni byli nadšení z výletu a myslím si, že si všichni s sebou přivezli spoustu 

krásných zážitků.  
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Dopravní soutěž mladých cyklistů – poděkování od BESIPu 

Vážená paní ředitelko, 

dovolte mi, abych Vám vyjádřil co nejhlubší poděkování za poskytnutou součinnost při zajištění disciplíny 

první pomoci jak na okresních kolech v Hustopečích, Pohořelicích a Brně, ale hlavně na krajském kole 

Dopravní soutěže mladých cyklistů, která proběhla v pondělí 23. května 2022 ve Veselí nad Moravou. Pod 

vedením mimořádně šikovné Mgr. Dominiky Babákové a jejich kolegyň Mgr. Kristýny Kyselákové  

a Mgr. Hany Kašparovské byli všichni studenti a pedagogický doprovod nenahraditelní ve své pomoci  

a svojí prací nastavili dost možná nepřekonatelnou laťku, kterou bychom bez Vás jen stěží dotáhli. Krajské 

kolo soutěže ve Veselí nad Moravou bylo vedením BESIPu zhodnoceno zatím jako jedno z nejúspěšnějších 

a nejlépe zrealizovaných v celé České republice a na této skutečnosti se velkou měrou podílí právě 

pedagogové a studenti z Vaší školy. Chválou na Vaši adresu nešetřili ani ostatní organizátoři a mě nezbývá 

než doufat, že Vašim přispěním a spoluprací budeme moci počítat i v dalších ročnících. 

Jménem BESIPu a Jihomoravského kraje Vám tímto ještě jednou co nejupřímněji děkuji. 

  

Pěkný den přeje 

  

Ing. Pavel Čížek 

Krajský koordinátor BESIP 

Centrum služeb pro silniční dopravu, s.p.o. - BESIP 
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Projekt Woche 

V úterý 24. 5. 2022 bylo umožněno studentům 2. a 3. ročníku SZŠ Jaselská oboru praktická sestra, 

zdravotnické lyceum a sociální činnost využít tři dny intenzivního kurzu německého jazyka s rodilou 

mluvčí Kiarou Panovskou z Österreich institutu Brno. Kurz spočíval v procvičování běžné konverzace, 

gramatiky či doplnění slovní zásoby (např. zdravotnická anatomie) a byl zaměřen zejména na 

zdravotnickou problematiku. 

Hodina začínala v 9:00 pozdravem a aktivitou v podobě konverzační hry. Dále vyučování probíhalo 

ve formě pracovních listů, které jsme samostatně vypracovali a poté společně zkontrolovali. Po hodině jsme 

měli desetiminutovou pauzu. Poté bylo na programu opakování gramatiky. Tu jsme využili dále 

v pracovním listu, který nám pak sloužil jako pomůcka ke konverzování mezi sebou. Mnoho úkolů bylo 

v elektronické podobě na mobilních telefonech. Ať už to byly křížovky, pexeso či shrnutí celého dne 

závěrečným kvízem ve formě mobilní aplikace Kahoot!. Ten vycházel z tématu, které bylo daný den 

probíráno. Hodina končila ve 12:15. 

Tato akce proběhla pod záštitou SRPD SZŠ Brno, Jaselská. Tyto znalosti využijí žákyně oboru 

praktická sestra při stáži v zařízení Pflegewerk v Berlíně, stejně tak i žáci oboru zdravotnické lyceum  

a sociální činnost při výuce německého jazyka ve škole.   

Zapsala: Michaela Cahová 3L 
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Dračí lodě 

Dne 25. 5. 2022 se třída 2. D zúčastnila projektového dne v rámci ASK. Akce se konala na loděnici na 

Veslařské ulici. 

Po příchodu na loděnici se nás ujali instruktoři, kteří nám něco pověděli o historii dračích lodí  

a seznámili nás s technikou pádlování a jízdy. A pak už jsme sedli do lodě a vydali se na řeku.  
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Neformální setkání ředitelů a zástupců pro odborné vzdělávání dne 27. 5. 2022 

Program: 

• Úvodní slovo p. ředitelky 

• Mgr. Lucien Rozprým, shrnutí projektu iKAP JMK II 

• Mgr. Jana Váňová, program setkání 

• Mgr. Helena Čermáková, workshopy COV 

• Mgr. Martina Cahová, konference COV, výuka partnerských škol v simulační místnosti 

• Mgr. Bc. Jana Soudková, představení nového čísla bulletinu COV 

• Prohlídka simulační místnosti 

• Diskuze 

  

PhDr. Zuzana Číková zahájila v pořadí již 4. neformální setkání ředitelů a vedoucích odborných vyučujících 

středních zdravotnických škol. Shrnula dosavadní činnost COV pro zdravotnictví, práci garantky  

COV Mgr. Jany Váňové a jednotlivých členů týmu COV. Nastínila další jeho činnost, plánované 

konference, dovybavení simulační místnosti aj. Vyzdvihla spolupráci partnerských škol. 

Následně bylo předáno slovo Mgr. Lucienu Rozprýmovi, vedoucímu Oddělení prevence a volnočasových 

aktivit. Mgr. Rozprým popsal fungování projektu iKAP JMK II, spolupráci s MŠMT a školami zapojených 

do daného projektu. Pochválil naše COV za vzorné plnění harmonogramu a nastínil vizi navazujících 

projektů a jejich vliv na fungování COV. 

Mgr. Helena Čermáková seznámila všechny účastníky s průběhem workshopů. Uvedla základní a zásadní 

odborné informace workshopů a upozornila na web naší školy, který obsahuje nejen zápisy z workshopů, 

ale i na prezentace a fotografie z jednotlivých akcí. Mgr. Martina Cahová popsala průběh, nastavení výuky 

žáků a pedagogů partnerských škol v simulační místnosti a jednotlivé odborné konference. Požádala také 

všechny zapojené partnerské školy o návrhy témat nebo odborníků na konference. Mgr. Bc. Jana Soudková 

představila nové číslo bulletinu a požádala RNDr. Václava Klementa ředitele Gymnázia a Střední odborné 

školy zdravotnické a ekonomické Vyškov, příspěvkové organizace a Mgr. Ivanu Peřinovou, zástupkyně 

ředitele pro odborné vzdělávání, ze Střední zdravotnické školy a vyšší odborné školy zdravotnické Znojmo, 

příspěvkové organizace o příspěvek do dalšího čísla. 

Následovala prohlídka simulační místnosti. Byl představen software pro ošetřovatelskou dokumentaci, 

nové pomůcky, např. stomatologické sady, cévkovací trenažer, trenažer k zavádění nasogastrické sondy, 

vzorníky, které vytvářely odborné vyučující aj. Největší zájem a následnou diskusi rozpoutala ukázka 

ošetřovatelského softwaru, protože dnes je elektronická ošetřovatelská dokumentace součástí všech 

nemocnic. Žáci vědí, jak na oddělení vypadá, jak se používá, ale uživatelsky s ní pracovat nemohou. 

Přicházejí tak do praxe bez těchto základních dovedností, využívání ošetřovatelské dokumentace  

v hodinách je tedy velmi aktuální. 
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Celé setkání bylo zakončeno občerstvením, které zajistila Mgr. Martina Cahová. Do příštího setkání má 

tým COV co dělat, protože jej čeká nejen slavnostní otevření, ale praktická ukázka programování 

ošetřovatelského modelu Susie. Těšíme se. 

Zpracovala Mgr. Bc. Jana Soudková 
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Slavnostní vyřazení ve Scale 

Dne 1. 6. 2022 od 10 hodin proběhlo slavnostní vyřazení našich absolventů. Vyřazení se po dvou letech 

konalo v prostorách univerzitního kina Scala v Brně.  

Absolventi všech oborů studia Střední zdravotnické školy Brno, Jaselská, p.o. se přišli rozloučit se 

svými třídními učitelkami a vedením školy. Dojemnou atmosféru dotvářeli rodiče a další příbuzní žáků. 

Mezi vzácnými hosty byly i náměstkyně pro nelékařské zdravotnické pracovníky FN Brno Mgr. Renáta 

Grossová Klementová, MBA a hlavní sestra Úrazové nemocnice Brno 

Mgr. Andrea Lišková. 

Slavnostní akt moderovala Mgr. Martina Cahová. V úvodu slavnostního vyřazení promluvila ředitelka 

školy PhDr. Zuzana Číková.  

Na pódiu se postupně vystřídaly třídy oborů praktická sestra, zdravotnické lyceum a sociální činnost.  

Celou tuto krásnou a dojemnou akci školy provázela vystoupení dramatického kroužku pod vedením 

Mgr. Babákové a Mgr. Lambové. Žáci dramatického kroužku vystoupili s básněmi od  

Miloše Kratochvíla, Jana Skácela, Jaroslava Seiferta, s ukázkou Malého prince, s písní Mamma Mia od 

skupiny ABBA a s písní Co z tebe bude od Pokáče.  

Za žáky promluvil Filip Kalášek, který poděkoval učitelům i rodičům za velkou podporu během jejich 

studia. 

Celá akce se konala pod záštitou SRPD. 

Všechny třídní učitelky vyprovodily svoje svěřence do života a užívaly si vzpomínkovou prezentaci 

fotografií ze společného školního života. 

Po dobu akce byla všude cítit slavnostní atmosféra a nezbývá než popřát absolventům mnoho úspěchů 

do dalšího, nejen studijního života. 

Věříme, že na tento den budou všichni přítomní po celý život vzpomínat. Akce byla zakončena 

studentskou hymnou. 

Zapsala: Mgr. Martina Cahová 
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Školní výlet třídy 2. B 

1.–2. 6. proběhl školní výlet třídy 2. B do Pasohlávek. Nabalení batohy, stany a spacáky jsme ráno nastoupili 

do autobusu a nechali se dovézt až do Autokempu Merkur. Tam žáci společnými silami a s menšími 

obtížemi postavili stany. Poté následoval průzkum terénu, bylo nutné najít občerstvení atd. Zatímco někteří 

odpočívali, jiní v přilehlém lesíku hledali dříví na táborák nebo hráli volejbal. Při večerním táboráku náš 

zpěv doprovodila hrou na kytaru Kristy Čaňová. Nechyběly ani špekáčky. V noci pak některým déšť 

vyplavil stan, ale ráno po východu slunce už měli zase všichni dobrou náladu. Čekala nás ještě cesta na 

autobus a zpět do Brna. Výlet se velmi vydařil a třída 2. B již spřádá plány na další podobnou akci. 

Za pedagogický doprovod Mgr. Lenka Neumanová a Mgr. Alexandra Žáková 
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Školní výlet 2. A 

Letošní výlet 2. A se konal v termínu 1. - 2. 6. v kempu Strachotín u nádrže Nové Mlýny. Po příjezdu do 

kempu se žáci ubytovali a vyrazili s třídní učitelkou Blankou Petříkovou a Milenou Spurnou na výlet na 

Pálavu, na zříceninu hradu Děvčičky s návštěvou Pavlova. Trasa měřila 14 km.  Po návratu do kempu se 

někteří vykoupali v nádrži, večer probíhalo opékání špekáčku. Po dobu celého výletu nás provázelo krásné 

počasí a dobrá nálada.  
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První pomoc 

Tak jsme se dočkali! 

Pod laskavou záštitou hejtmana Jihomoravského kraje Jana Grolicha si v pátek 3. června 2022 změřili 

síly žáci středních zdravotnických škol, nacházejících se v Jihomoravském kraji, po dlouhých dvou letech. 

Patnáct družstev bylo rozděleno do dvou kategorií. První kategorie, žáci druhých ročníků SZŠ – těch 

přijelo soutěžit 11 a žáci VOŠZ kategorie – zde byly 4 družstva. 

Slavnostní nástup družstev se konal na hřišti školy za účasti MUDr. Pavla Smékala jako hlavního 

porotce soutěže, dále nás navštívil krajský radní Mgr. Jiří Kasala, MBA, oblastní ředitel BESIPu  

Ing. Pavel Čížek a Mgr. Lucien Rozprým, vedoucí oddělení prevence a volnočasových aktivit JMK. Soutěž 

zahájila PhDr. Zuzana Číková, ředitelka školy. 

V letošním roce byla soutěž pouze jednodenní. Přesto se do příprav zapojila celá škola. 

Soutěž jsme přiblížili realitě. Zachraňovalo se v terénu v parku na Obilném trhu i v parku na Špilberku, 

v prostorech brněnských budov, například v hudebním klubu Music Lab na Opletalově ulici, ale také ve 

sklepních prostorech naší školy na ulici Jaselská.  Tříčlenná soutěžní družstva se opět musela potýkat 

s úrazy, domácími poraněními, mimořádnými situacemi či akutními interními stavy. 

 Také jako v předešlých letech jsme spolupracovali se složkami IZS, a to především s hasiči, kteří 

připravili modelovou situaci v parku. Byla to srážka dvou automobilů. Tato modelová situace vycházela ze 

skutečné události, která se stala na Brněnsku v jarních měsících a hlavním úkolem soutěžících bylo zajistit 

účastníky dopravní nehody a přivolat složky IZS. 

Soutěž byla také velmi dobře medializovaná, již v dopoledních hodinách mohli posluchači brněnského 

rozhlasu sledovat zprávy ze soutěže a také na internetové TV Pohoda vidět i přímé vstupy.  

Soutěžící po ukončení soutěžního úkolu byli ihned vyrozuměni o chybách, kterých se během 

poskytování první pomoci dopustili. Družstva mohla podat protest proti výroku poroty. Pokud nesouhlasili 

soutěžící s rozhodnutím hlavního rozhodčího stanoviště, mohli podat písemný protest hlavnímu 

rozhodčímu soutěže, tím se zvýšila objektivnost soutěže. 

V letošním školním roce se však žádné protesty řešit nemusely. 

Cílem organizátorů soutěže první pomoci bylo připomenout všem lidem, jak důležité je umět včas  

a kvalitně poskytnout první pomoc. Je nutné si uvědomit, že život máme každý jen jeden. Je škoda, 

pokud život končí jen proto, že na místě neštěstí nebyla poskytnuta první pomoc včas, kvalitně nebo nebyla 

poskytnuta vůbec.  

V tomto roce, stejně jako v minulých letech, obdržela všechna soutěžní družstva krásné ceny.  

Ještě, než se všichni soutěžící rozjeli do svých domovů, pozvala ředitelka školy PhDr. Zuzana Číková 

odborné učitelky na celostátní odbornou konferenci první pomoci v říjnu 2022. 

Krásné počasí, dobrá nálada a chuť žáků se něco nového naučit tak uzavřela I. ročník krajské soutěže 

první pomoci. 
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Závěrečná zpráva z akce na ZŠ Laštůvkova 

Místo konání: ZŠ Laštůvkova Brno – 4 třídy žáků 4. a 5. tříd  

Dne 6. června 2022 se v rámci projektu Světové školy při Střední zdravotnické škole Brno, Jaselská  

p. o. uskutečnila akce na ZŠ Laštůvkova v Brně. Tématem letošního roku je kvalitní vzdělání s cílem 

vzdělanost v poskytování první pomoci všem. Naši žáci druhých a třetích ročníků si dali za cíl edukovat 

své mladší spolužáky ze základních škol v poskytování první pomoci u nečastějších zranění v běžném 

životě. Na šesti stanovištích si nejprve vysvětlili všeobecné zásady obecně platné před poskytováním první 

pomoci a poté simulovali jednotlivá poranění. Jednalo se o modelové situace raněného v bezvědomí, se 

zástavou akce srdeční, masivní krvácení či simulace zlomeniny horní končetiny. Po absolvování všech 

stanovišť se žáci 4. tříd vrátili znovu k jednotlivým modelovým situacím, aby již prezentovali nabyté 

vědomosti a dovednosti z předchozích míst. Prokázalo se, že jsou velmi šikovní  

a při dobré motivaci zapáleni pomoci raněnému. Zdá se, že jsme byli inspirací mnohým dětem při hledání 

svého budoucího povolání. 

Kladně hodnotíme i profesionální přístup našich žáků zdravotnické školy k mladším spolužákům, 

empatický přístup k dětským laikům i trpělivé pedagogické vedení. Akce se tedy velice vydařila  

a umožnila tak navázat spolupráci mezi školami i do budoucna. V červnovém čísle Regionální zpravodaj 

Brno – Bystrc vyjde tato akce jako zajímavost ze škol. Už se těšíme na další spolupráci. 

Aktivní tým Světové školy při Střední zdravotnické škola Brno, Jaselská, p. o. 

Za pedagogy: Mgr. Dominika Babáková a Mgr. Iva Lambova 
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Školní výlet třídy 2. L 

V pondělí 6. a úterý 7. června jsme se s paní profesorkou Pazourkovou a panem profesorem Veselým vydali 

na dlouho plánovaný školní výlet do Outdoor Resortu Březová nedaleko Třebíče.  

Vyrazili jsme vlakem z nádraží v Brně do Třebíče a následně přestoupili na autobus do Rokytnice nad 

Rokytnou. Krátkou polní cestou jsme došli pěšky až do resortu. Po ubytování a prohlídce areálu nás čekal 

oběd a po krátké pauze jsme se pustili za atrakcemi. Za pondělní odpoledne jsme stihli lanové centrum, 

volný pád na laně ze 14 m, strašidelný hrad, horolezeckou stěnu a další dům s úkoly, který byl sice určen 

více pro děti, ale i tak dal některým zabrat. Až se setmělo, byla pro nás připravena noční hra, ve které bylo 

cílem dostat se do pevnosti a zneškodnit bombu.  

Druhý den po snídani byl na programu paintball, kterého se zúčastnila paní profesorka i pan profesor. 

Po skončení se třída rozdělila na dvě skupinky – jedna šla na skok do rybníka a druhá na rafty. Kdo nechtěl 

skákat, měl za úkol plavat s raftem po rybníku a odvazovat ty, kteří skákali, z lana. Protože začalo pršet, 

této atrakce se nás moc nezúčastnilo. Pak jsme se jen naobědvali a vydali se na autobus, který nás dovezl 

do Třebíče, odkud jsme po krátké procházce starou částí města pokračovali vlakem zpět do Brna. 

Výlet se všem líbil a obešel se bez zranění. Všichni jsme se sice shodli, že sem už na výlet jet asi 

nechceme, ale odnášíme si odtud pěkné vzpomínky. 
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Nekuřácký den 

Mezinárodní nekuřácký den se připisuje vždy na třetí čtvrtek v listopadu. Tento školní rok byl z důvodu 

epidemiologické situace přesunutý na 7. 6. 2022. Nekuřácký den by měl být osvětou pro kuřáky, že nejen 

sami sobě kazí zdraví, ale výpary z cigaret poškozují zdraví i nekuřáků, tzv. pasivních kuřáků, kteří trpí 

mnohdy víc jak kuřáci. V tento den se pořádá celá řada akcí upozorňujících na tuto problematiku. 

Společnost se na kouření často dívá jako na ošklivý zlozvyk, lékaři však vědí, že závislost na nikotinu je 

nemoc, která stejně jako všechny nemoci potřebuje léčbu. 

Akce byla pořádána hlavně pro žáky všech prvních ročníků. Celý den byl pečlivě naplánovaný  

a na organizaci se podíleli nejen pedagogové, ale také vybraní žáci třídy 2C. Byl připravený sportovní 

program na venkovním hřišti, kde mezi sebou hrály přehazovanou jednotlivé třídy, přetahovaly se na laně 

a účastnily se dalších sportovních aktivit. V učebně psychologie si žáci zrelaxovali svá těla i duše. 

Vyzkoušeli jsme je také v AZ kvízech zaměřených na problematiku kouření, kde soutěžila dvě družstva 

mezi sebou. Velmi zajímavou přednášku ve školní Dvoraně si pro žáky připravila MUDr. Opletalová z FN 

Bohunice, oddělení Kliniky nemocí plicních a tuberkulózy na téma „Prevence a škodlivost kouření“. Na 

konci přednášky si žáci změřili množství oxidu uhelnatého ve vydechovaném vzduchu.  

V přízemí školy byly pro žáky k dispozici dva rotopedy. Žáci prvních ročníků jeli „Kilometry pro zdraví“. 

1. A ujela celkem 6500 m, žáci 1. B 5600 m, žáci 1 C 6100 m, 1. S 6400 m, 1. D 6400 m,  

1. S 6400 m a 1. LA 7200 m. Celkem ujeli 38 200 m. V prvním patře byla k dispozici tabule, kde nekuřáci 

psali vzkazy kuřákům, nafukování balonků a žáci si vyzkoušeli také sílu svého výdechu, když posouvali 

florbalový balonek po vyznačené trase. Škola byla vyzdobena plakáty žáků na téma kouření, které tvořili 

v hodinách výchovy ke zdraví. Na konec celého dne a po zvládnutí všech aktivit byli žáci odměněni malou 

sladkostí a drobnými dárky, které nám věnoval MMB Odbor zdraví. 

Děkuji všem pedagogům i žákům za tento úspěšný, aktivně prožitý den.  

Zapsala: Mgr. Romana Hanušová 
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Akce středoškolského klubu ASK při SZŠ Jaselská – Turisticko-poznávací akce Strážnice 

 

7. a 8. června 2022 jsme se se žáky třídy 3. L vypravili vlakem na výlet do srdce Slovácka – do Strážnice. 

Ubytovali jsme se v kempu nedaleko strážnického zámku. Část žáků byla ubytována v chatkách, ale většina 

se pustila do stavění stanů.  Před polednem jsme se vydali na procházku městem kolem domků zdobených 

tradičními slováckými motivy.  

Odpoledne jsme společně s průvodkyní prošli skanzenem vesnice jihovýchodní Moravy. Prohlédli 

jsme si lidovou architekturu 18. století a seznámili jsme se s lidovými řemesly. Pozdní odpoledne a večer 

jsme strávili v kempu. V areálu jsme si mohli zahrát minigolf a v místní restauraci jsme měli připravenou 

výbornou večeři. Úterní večer jsme zakončili všichni společně u ohně. 

Ve středu jsme po snídani zabalili stany a batohy a vydali jsme se k přístavišti na objednanou projížďku 

lodí. Na vyhlídkové plavbě nás průvodkyně seznámila s faunou, flórou a historií Baťova kanálu. A už nás 

čekala jen cesta vlakem do Brna. Na výletě jsme si užili sluníčko i déšť, ale hlavně nás neopouštěla dobrá 

nálada. 

 

     Mgr. Eva Floriánová, Mgr. Tomáš Novotný  
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Výlet ZOO Zlín – 1. LA 

Na jednodenní výlet do ZOO jsme se vydali ve čtvrtek 9. června 2022 v plném počtu (29 žáků a dvě 

učitelky) autobusem z Brna. Do centra Zlína jsme dorazili krátce po desáté hodině dopoledne a pak 

pokračovali trolejbusem až před brány ZOO, která se nachází asi 4 kilometry od města směrem na Holešov. 

Celí natěšení jsme se pak hned rozprchli po areálu zahrady. A bylo se na co koukat. Zlínská ZOO patří 

mezi nejnavštěvovanější a myslím, i nejkrásnější zahrady v České republice. Součástí areálu je i zámek 

Lešná a zámecký park. Originalitou ZOO je rozdělení zvířat podle kontinentů. Za jeden den můžete“ 

procestovat“ Afriku, Asii, Austrálii a Ameriku a seznámit se až s 220 druhy zvířat, která zde žijí v prostředí, 

které se snaží co nejvěrněji napodobit jejich domovinu. Každá oblast má své osobité kouzlo. V Africké 

oblasti nás zaujali sloni, nosorožci, pštrosi a v pavilonu primátů také dovádivé gorily. Asijská část je 

pověstná hlavně výběhy tygrů sibiřských a medvědů ušatých, na americkém kontinentu nás přivítali opičky, 

lamy a lachtani a v Austrálii pak klokani a různě zbarvení papoušci. Obrovským zážitkem bylo pro nás 
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setkání s mořskými rejnoky, které jsme si mohli v jejich velkém bazénu dokonce nakrmit a pohladit. Moc 

se nám líbili také zvídavé surikaty a sympatičtí lemuři a tučňáci. Výběhy a pavilony jsou v areálu velice 

nápaditě a příjemně uspořádány, prostředí doplňuje i mnoho jezírek, rybníčků, vodotrysků a vodopádů 

přímo v expozicích zvířat. 

Cestou po zahradě jsme mohli využít i spoustu různých stánků a restaurací, kde většina z nás po 

příjemné pouti skončila. Zoologickou zahradu jsme opouštěli mírně unavení, ale plni skvělých zážitků.  

             Zapsala: Blanka Janiczková 
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Školní výlet – 2. D 

Ve dnech 9. 6. – 10. 6. se třída 2. D zúčastnila výletu do Bítova. Ubytovaní jsme byli v kempu Bítov 

v malých chatkách. Po ubytování jsme vyrazili na pěší výlet na hrad Bítov. Po návratu jsme se šli koupat  

a na večeři. Večer jsme si udělali táborák, opékali buřty a hráli na kytary. 

Další den jsme po snídani a vyklizení chatek za poměrně silného deště vyrazili na cestu zpět. I přes 

mírně nepříznivé počasí se nám výlet vydařil. 
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Exkurze u Nejvyššího soudu 

Dne 9. 6. 2022 se žáci 3. L v rámci hodiny občanské nauky vydali na exkurzi na Nejvyšší soud. Nejvyšší 

soud sídlí v Brně na ulici Burešova 20. Platí zde přísná pravidla, a tak ihned při vstupu všechny 

čekala podobná kontrola jako na letišti.  Žáci měli možnost navštívit soudní síň, budovu Nejvyššího soudu, 

zeptat se nejrůznější dotazy a podívat se do cely, která slouží pro vězně, kteří čekají na soudní jednání. 

Někteří si také vyzkoušeli, jaké to je mít nasazená pouta. Celá exkurze byla velmi vydařená. Kromě zážitků 

z míst, kam se běžně nepodívají, si také odnesli informace, které využijí v hodinách občanské nauky i práva. 
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Školní výlet 1. LB do Moravského krasu 

Výlet započal cestou v autobuse do Blanska. Jakmile jsme tam dorazili, zjistili jsme, že máme ještě dostatek 

času podívat se po městě, a tak jsme se vydali na obhlídku. Cestou jsme se zastavili u obchodu a zájemci si 

šli koupit něco dobrého k jídlu. Poté naše cesta mířila k autobusu směrem na Skalní mlýn. Z autobusu jsme 

vystoupili a pěšky pokračovali k Punkevním jeskyním.  

Prohlídka Punkevních jeskyní byla velice krásná, bála jsme se zpáteční cesty, jeli jsme totiž loďkami 

v poměrně malém a velmi hlubokém tunelu, ale nakonec se ukázalo, že právě loďky jsem si nejvíce užila. 

Po prohlídce následovala jízda lanovkou, kterou jsem nikdy předtím nejela, měla jsem strach, ale výhled 

na krajinu byl opravdu hezký. 

Dále nás čekala dlouhá cesta s krátkou zastávkou u propasti Macocha. Šli jsme přes krásné lesy, cesta 

byla opravdu náročná, ale zeleň stromů mě dokázala naplnit energií. Naším cílem bylo dostat se do 

rekreačního střediska Sloup, kde jsme měli zajištěno ubytování. Jednu noc jsme přespali v chatkách. Všude 

okolo jsme byli obklopení přírodou. Po večeři jsme se třídou společně trávili čas a později se usadili na 

vlastních chatkách. Druhý den ráno jsme po snídani měli namířeno do Sloupsko-šošůvských jeskyní, zde 

mě opravdu nadchnula jejich mohutnost.  

Náš výlet byl právě prohlídkou Sloupsko-šošůvských jeskyní ukončen a směřovali jsme cestou  

k autobusu, který nás zavezl přímo zpátky do Brna. Zde jsme měli rozchod a s krásnými vzpomínkami jsme 

jeli domů. 

N. Titzová, 1. LB 
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Školní výlet v Beskydech – 1. C a 1. D 

V neděli 12. 6. 2022 jsme se v odpoledních hodinách vydali na třídenní školní výlet do Beskyd. Naším 

cílem bylo zdolat nejvyšší horu Beskyd – Lysou horu (1323 m. n. m.) a Radhošť (1129 m. n. m.).  

Po příjezdu do hotelu Petr Bezruč v Malenovicích jsme se ubytovali a čekala nás bohatá večeře – 

polévka, druhý chod a dezert. Po večeři následovala procházka kolem Satinských vodopádů, kde některé 

odvážné zkusily ne příliš vysokou teplotu vody.  

V pondělí jsme se nasnídali a v 9 hodin vyrazili směr Lysá hora. Nejrychlejší skupinka zvládla zdolat 

osmikilometrovou trasu s převýšením lehce přes 700 metrů za 1:45 h! Nahoře následoval zasloužený oběd, 

společné foto u ikonického „slupa“ a mohli jsme vyrazit zpátky do hotelu. Trasa se ale lišila – nazpátek 

vedla přes Ivančenu, což je kamenná mohyla, která byla postavena na památku skautů, kteří byli popraveni 

za druhé světové války. Po návratu na hotel jsme odpočívali a po večeři jsme využili možnost zahrát si 

bowling.  

V úterý jsme se po snídani sbalili a přesunuli se autobusem do nedalekých Trojanovic, což byl náš 

výchozí bod na Pustevny a následně Radhošť. Na Pustevny jsme využili sedačkovou lanovku. Jen pro 

zajímavost – současná lanovka je sice v provozu od roku 1987, ale jednalo se pouze o modernizaci, jelikož 

její předchůdce zde stál již od roku 1940, což v té době byla vůbec první sedačková lanovka v Evropě!  Poté 

jsme se vydali po hřebeni až na Radhošť, kde se nachází kaple svatého Cyrila a Metoděje (mimochodem, 

tato kaple je nejvýše položenou kaplí v Česku) společně s televizním vysílačem. Po cestě nelze minout 

sochu Radegasta, pohanského boha pohostinnosti, plodnosti a úrody. Podle pověsti právě na Radhošti měl 

své sídlo a lidé z různých krajů mu zde přinášeli dary. Po absolvování trasy jsme se na Pustevnách 

naobědvali a čekal nás poslední bod z programu výletu – šestikilometrový sjezd z Pusteven do Trojanovic 

na koloběžkách. V Trojanovicích na nás čekal autobus, který nás v odpoledních hodinách dovezl zpět do 

Brna.  

Všem se výlet moc líbil a již nyní se těšíme na příští rok, kdy budeme moci absolvovat další školní 

výlet.  

Zapsala: Mgr. Barbora Švrčková  
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Odborná stáž v Pflegewerk Senioren Centrum v Berlíně 

Ve dnech od 13. 6. do 24. 6. 2022 se zúčastnily čtyři žákyně 3. ročníků oboru praktická sestra pod vedením 

odborných učitelek Mgr. Blanky Petříkové a Mgr. Martiny Cahové odborné stáže v Pflegewerk Senioren 

Centrum v Berlíně. Stáž byla zaměřena na získávání nových poznatků v ošetřovatelské péči, na 

procvičování a zdokonalování v konverzaci v německém jazyce, poznávání pamětihodností a zajímavostí 

hlavního města Německa. 

Žákyně pracovaly vždy od 6.00 do 13.00 hod. pod dohledem odborné učitelky a personálu zařízení 

Pflegewerk Senioren Centrum. Dva dny této stáže měly i rozdělenou směnu, pracovaly od  

6.00 do 11.30 hod. a od 18.00 do 20.00 hod. 

Ve volném čase žákyně s odbornou učitelkou poznávaly krásy Berlína a jeho památek: Alexanderplatz, 

Berliner Fernsehturm, světové hodiny, Neptunova kašna, památník holokaustu, Brandenburger Tor, 

Hauptbahnhof, Bundestag, ulici Unter den Linden, Siegesäule, Museumsinsel, výlet parníkem po Sprévě, 

návštěva jezera Wannsee, Oberbaumbrücke, East Side Gallery, Berlínská zeď, Molecule man, Berlínský 

dóm, Humboldtova univerzita a Tiergarten, Muzeum Madame Tussaud, Zoologická zahrada Berlín.  

Po úspěšném dokončení žákyně obdržely certifikát o absolvování této stáže.  

Naše žákyně zvládly tuto stáž na výbornou a vzorně reprezentovaly nejen naši školu, ale i město 

Brno a Českou republiku. 

Karolína Tomšicová, žákyně třídy 3C, Mgr. Martina Cahová, odborná učitelka 
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Zpráva ze Summitu Světových škol dne 15. 6. 2022 v Praze 

Dne 15. června 2022 se náš aktivní tým Světové školy účastnil v Praze Summitu Světových škol. Byli 

jsme osloveni, abychom prezentovali naši několikaletou činnost v projektu jako příklad dobré praxe. Akce 

se účastnili žáci 3L Ondřej Zábrš, Simona Kouřilová a letošní absolventi zdravotnického lycea Zuzana 

Heinzová a Silvie Sychrová, za pedagogy Mgr. Dominika Babáková a Mgr. Iva Lambova.  

Naši žáci si připravili powerpointovou prezentaci, ve které představili naši školu s její bohatou historií, 

ale i současné aktivity. Zaměřili jsme se na témata z minulých let, se kterými naše škola získala titul  

a zmínili téma, se kterým škola v loňském roce titul obhájila. 

Naše letošní téma je Dostupnost vzdělání všem s cílem vzdělávání v poskytování první pomoci bez 

rozdílu věku. Nejprve jsme zmínili kroky, jak se o daném tématu učíme a jak je třeba, aby se prolínalo 

napříč všemi předměty v rámci ŠVP. Poté následovalo zjišťování úrovně vědomostí o poskytování první 

pomoci u žáků ZŠ v našem okolí a dále pak jsme prezentovali celou řadu fotodokumentace z workshopu 

na ZŠ Laštůvkova, který proběhl 6. června 2022. 

Na Summitu Světových škol jsme měli možnost si poslechnout přednášku Dr. Gabriela Guliáše, doc. 

MUDr. Jana Vevery, Ph.D či Lucii Kalousovou, Ph.D. Po certifikaci nových Světových škol probíhaly 

workshopy na téma Péče o duševní zdraví. Celá akce byla velmi vydařená a získali jsme celou řadu inspirací 

z jiných škol i nové poznatky o daném projektu. 

Zapsala: Mgr. Iva Lambova 
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Neformální setkání vedoucích odborných pracovníků 

Dne 17. června 2021 se uskutečnilo neformální setkání vedoucích odborných pracovníků zapojených do 

Centra odborného vzdělávání ve zdravotnictví v rámci projektu IKAP JMK II v rámci Operačního 

programu Výzkum, vývoj a vzdělávání s registračním číslem CZ.02.3.68/0.0/0.0/19_078/0017177. 

Neformální setkání zahájila a všechny zúčastněné přivítala ředitelka školy PhDr. Zuzana Číková. Poté 

předala slovo Mgr. Hynku Nespěšnému, vedoucímu odboru školství Krajského úřadu JMK. V úvodu 

odborný garant COV Mgr. Jana Váňová seznámila všechny účastníky s programem setkání. Dále 

představila bulletin COV, který vytvořila Mgr. Bc. Jana Soudková. Všichni účastníci setkání obdrželi 

bulletin v tištěné formě. 

Poté následovaly prezentace: 

• Mgr. Jana Váňová – úvod, realizace a rekonstrukce simulační místnosti COV 

• Mgr. Martina Cahová – odborné konference 

• Mgr. Helena Čermáková – odborné workshopy 

• Mgr. Bc. Jana Soudková – zpracování statistiky COV 

Realizační tým si připravil i prohlídku školy, která byla zahájena v simulační místnosti, a poté účastníci 

setkání navštívili i další odborné učebny (první pomoc, ošetřovatelství, psychologie, fyzika a další prostory 

školy). 

Diskutovalo se i o harmonogramu následujícího školního roku 2021/2022, školy zapojené do COV mohou 

své náměty zaslat odbornému garantovi COV do 30. 6. 2021. 

Zapsala: Mgr. Jana Váňová (odborný garant COV) 

 

http://www.szs-jaselska.cz/_doc/dokumenty201718/bcovb.pdf
http://www.szs-jaselska.cz/_doc/dokumenty201718/nsvop.pdf
http://www.szs-jaselska.cz/_doc/dokumenty201718/odbkon.pdf
http://www.szs-jaselska.cz/_doc/dokumenty201718/worksh.pdf
http://www.szs-jaselska.cz/_doc/dokumenty201718/stati.pdf
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Dating Amber 

V úterý 21. 6. 2022 navštívila třída 2. L v doprovodu Mgr. Lucie Mlynářové a Mgr. Zuzany Kratochvílové 

filmové představení v angličtině Dating Amber v kině Art na Cihlářské. Film se promítal v malém sále 

pouze pro jednu třídu, trval dvě vyučovací hodiny a studentům se líbil. 
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Narození miminka – Barbora Kráčmanová 

Na závěr školního roku přišla ještě jedna milá zpráva – ve středu 22. června v 17 hodin se naší bývalé 

kolegyni Báře Kráčmanové narodil Kubík s mírami 50 cm a 3241 g. Oba jsou v pořádku a mají se čile 

k světu.  
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Exkurze do Eisenstadtu 

Dne 22. 6. 2022 se zúčastnilo 64 žáků naší školy společně se 3 profesorkami – Mgr. Simonou Valoškovou, 

Mgr. Soňou Pazourkovou a PaedDr. Ivanou Laslovou exkurze do Eisenstadtu a k Neziderskému jezeru. 

Odjezd na akci byl v 7:00 od kavárny Bohéma. V Eisenstadtu jsme si prohlédli některé historické památky 

– zámek Esterházy s přilehlým parkem, historické budovy s městskou radnicí, muzeum Franze Josepha 

Haydna a kostel Haydnkirche. Potom měli účastníci volno. Osobní volno využili žáci většinou  

k podrobnější prohlídce města a k nákupu drobných dárků. Ve 13:00 jsme odjeli k Neziderskému jezeru. 

Na mole u města Podersdorf jsme se společně vyfotili a pak si prohlédli blízké okolí. Na závěr jsme 

navštívili outlet v Parndorfu. Návrat do Brna byl v 19:15. Vzhledem k ukázněnosti a dochvilnosti všech 

zúčastněných byla akce úspěšná. 
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Dračí lodě 

Dne 27. 6. 2022 se třída 1.A zúčastnila projektového dne v rámci ASK. Akce se konala na loděnici na 

Veslařské ulici v Brně. Po příchodu na loděnici se nás ujali instruktoři, kteří nám vysvětlili techniku jízdy 

na dračích lodích. Poté jsme se už na lodích vydali na řeku. 
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Environmentální den 

Environmentální den určený pro 1. a 2. ročníky školy se uskutečnil 28. června 2022.   

Všichni jsme vyrazili do přírody. První ročníky měly program připravený po jednotlivých třídách. 

Některé se vydaly na naučné stezky v Brně a okolí, kde se seznámily nejen s jejich historií, ale také 

s místními přírodními zajímavostmi a chráněnými a ohroženými druhy rostlin a živočichů. Zpestřením 

jejich cesty byl i ekologický kvíz.  

Další žáci prvního ročníku navštívili Čistírnu odpadních vod v Modřicích, kde se zajímali o osud 

odpadní vody vypouštěné z průmyslu i domácností a jedna třída se dopravila do Křtin, kde se aktivně 

účastnila údržby místního arboreta, které je majetkem Mendelovy univerzity v Brně. Všichni žáci druhých 

ročníků pomáhali s úklidem v okolí brněnské přehrady.  

Na každého účastníka pak čekaly drobné odměny, které na akci věnoval Spolek rodičů a přátel dětí.  

Podle ohlasů a komentářů většiny zúčastněných je jasné, že se akce vydařila, počasí nás nezradilo  

a nikdo se nezranil. Za spolupráci děkujeme Lesům města Brna, Čistírně odpadních vod v Modřicích, 

Školnímu lesnímu podniku Mendelovy univerzity, ale hlavně všem žákům a učitelům, kteří se podíleli na 

programu a svou trochou tak přispěli k tomu, aby naše planeta byla o něco čistější. 

Zapsala: Janiczková Blanka 
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Osvědčení o přijetí do programu Škola podporující zdraví v ČR 

 

Rozloučení se zaměstnanci školy p. Plškovou a Bc. Ilonou Maňákovou 
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Svatba – Barbora Švrčková 

V sobotu 13. srpna řekla své „ano“ v kostele svatého Jana Křtitele v Rakvicích naše kolegyně Barbora 

Švrčková, která od této chvíle přejala nové příjmení – Baláková.  
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Rozloučení s bývalým ředitelem školy 

V srpnu se škola rozloučila s bývalým učitelem a ředitelem Mgr. Miroslavem Pavlíkem, který zemřel ve 

věku 82 let. Vedoucí pozici vykonával v letech 1990–2003. 
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